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Volný prodej 6 Kč
/ ostatní distribuce
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Podraží jídlo
Minulý týden protestovali
zemědělci proti
plánovaným změnám
podmínek pro dotace. Ale
jde o víc. „Vláda by měla
v první řadě říct, jestli chce
lidem dopřát české potravi-
ny, nebo se ještě víc spoleh-
nout na dovozy ze zahrani-
čí,“ říká prezident Agrární
komory České republiky
Jan Doležal. STRANA 7

Mullet je zpět
jako shullet
Seriál Devadesátky Češi
milují. Dá se říct, že byste
v těchto týdnech marně
hledali kancelář, kde se
každé pondělí neprobírá
den předtím odvysílaný
děj. Hodně zaujal účes
Michala Novotného alias
Ivana Jonáka. Víte, že
devadesátkový účes mullet
se opět vrací? Tentokrát
jako shullet. STRANA 11

Popelka je
fantasy film
Poznáte, jaký je rozdíl
mezi fantasy a sci-fi? A jaké
(nejen) české filmy jsou co?
Dílem encyklopedie, dílem
rozcestník a rádce pro
všechny fanoušky filmové
magie. Kniha Encyklopedie
fantasy filmu zavede
čtenáře do tajemných
světů. STRANA 12V liberecké botanické zahradě v těchto dnech kvetou některé vzácné orchideje. Zahradnice každý den upravují expozice. ČTK

Nuvaxovid. Odmítači
očkování mají šanci
Nová vakcína. Registrace začne 1. února, Česko si objednalo stovky tisíc dávek. Je jiná. Jako léčivou látku
obsahuje protein. Dvě dávky. Aplikují se v odstupu 21 dnů. Návrat k normálu. Nejspíš v dubnu STRANA 6

HRY V PEKINGU VYJDOU
NA 88 MILIARD KORUN
ÚČASTNÍCI OLYMPIÁDY SI MAJÍ CHRÁNIT ZDRAVÍ I ZAŘÍZENÍ STRANA 20

Svátek slaví: Otýlie
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Nová čtvrť pod
palbou kritiky.

Zástupci petice s 3600 podpi-
sy včera na jednání pražské-
ho zastupitelstvu odmítli ná-
vrh změnu územního plánu,
která má umožnit výstavbu
nové čtvrti na území Náklado-
vého nádraží Žižkov. Návrh
podle nich nezahrnuje dosta-
tek prostoru pro školy, parky
a další občanskou vybave-

nost, hustota obyvatelmá být
příliš velká a město neřeší
zvýšenou dopravní zátěž.
Změnu územního plánu

pro území nádraží město při-
pravuje více než dekádu, na
většině rozsáhlého areálu pla-
tí od roku 2005 stavební uzá-
věra. Bytové projekty tam plá-
nují stavět firmy Central
Group, Penta Real Estate či Se-
kyra Group. Rozsáhlé funkci-
onalistické nádraží má zůstat
zachované, podle předběž-
ných plánů v něm má být

mimo jiné základní škola
nebo sídlo Národního filmo-
vého archivu.
Dle petice je navržená změ-

na územního plánu naddi-
menzovaná a navrhovaných
asi 15 tisíc obyvatel v nyněj-
ším areálu nádraží představu-
je dvojnásobek běžné žižkov-
ské zástavby. Náměstek pri-
mátora Hlaváček v reakci od-
mítl, že by byl návrh nekvalit-
ní. K počtu obyvatel v nové
čtvrti řekl, že nevybočuje
z pražského standardu. ČTK

www.prodejtojinak.cz

VOLEJTE ZDARMA

800 22 33 88800 22 33 88

JURIS REAL, spol. s r.o.JURIS REAL, spol. s r.o.
Ihned vykoupíme
či zprostředkujeme
prodej rodinného
domu, bytu, chaty.

Vyřešíme
právní vady, dluhy,
exekuce. Okamžitá
výplata zálohy.

Již 23let zkušeností.

Číslo dne

68 124
Pražské svozové firmy loni
svezly 260 547 tun směsného
odpadu. V nádobách na třídě-
ný odpad skončilo přes
68 124 tun separovaného od-
padu, nejvíc za posledních
pět let. Nárůst je dán zejmé-
na zvyšující se popularitou
svozu bioodpadu. Od letoška
město také zvedlo ceny za
svoz většině domácností. MET

Petice na jednání

Holokaust
U příležitosti Mezinárodní-
ho dne památky obětí ho-
lokaustu nechal spolek
Živá paměť nainstalovat
vítězný příspěvek student-
ské Soutěže Emílie Machál-
kové a Karla Holomka.
Mohutná hlava ležící
v Pražské tržnici má upo-
zornit na to, že v metropo-
li dosud není pietní místo
připomínající oběti holo-
kaustu Romů a Sintů. ČTK

foto za

300
Kč

ROMAN KUBARIČ

inzerce

Krátce

Větší počet košů
„Samozřejmě chápeme,
že čím více košů, tím vět-
ší pravděpodobnost, že
je pejskař využije.
Na druhé straně si musí
každý majitel psa zajistit
úklid vlastními silami
a prostředky,“připomíná
Lubomír Brož, místosta-
rosta Prahy 5, která zvý-
šila počet košů na psí vý-
kaly. Aktuálně je na úze-
mí Prahy 5 rozmístěno
238 těchto košů. MET



Pod městem leží evropský unikát

Pod Prahou leží rozsáhlá
teplárenská soustava jakou
má málo měst na světě. Síť
tepen zásobujících hlavní
město teplem je zcela uni-
kátní a patří k největším
a nejvýznamnějším dílům
evropského teplárenství.
Její součástí je více než 700
kilometrů tepelných sítí,
které provozuje společnost
Veolia. Jenom tepnami Praž-
ské teplárenské ze skupiny
Veolia napojenými na mi-
mopražský zdroj proudí 170
tisíc kubíků horké vody, což
je pro přiblížení asi 80 pla-
veckých bazénů.

Domovní kotelny bymohly
zvýšit emisní zátěž v met-
ropoli
Dálková výroba tepla je eko-
logickým řešením, které po-
máhá snižovat emisní zátěž
veměstě. Pro jeho obyvatele
znamená zároveň komfort,
pohodlí a bezúdržbovost.
Pro vedení hl. m. Prahy zase
jediný rozumný způsob, jak
splnit klimatický plán Prahy
připravený náměstkem pri-
mátora Petrem Hlubučkem
/STAN/ bez zbrklého přepřa-
hání na pálení fosilního ply-
nu v domovních kotelnách.
Úplným nahrazením sítě

tepen dálkového vytápění
domovními nebo blokovými
kotelnami by se totiž zhor-
šila emisní situace téměř
na polovině rozlohy Prahy!
Uvnitř hlavního města by
se tak vyprodukovalo až 207
tun emisí oxidů dusíku roč-
ně a nízké komíny domov-
ních kotelen by nedokázaly
dostatečně rozptýlit spaliny
do ovzduší. To znamená, že
téměř polovina Prahy by za-
čala dýchat horší vzduch.

Centrální vytápění
z odpadu
Dálkové vytápění umožňuje
využít i tepla z nerecyklova-
telného odpadu, který by
jinak skončil na skládkách.
Zdrojem je Zařízení pro
energetické využití odpadů
Malešice (ZEVO). Ročně smy-
sluplně zpracuje 31 tisíc va-
gónů komunálního odpadu
z celé Prahy a díky síti tep-
lárenských tepen vyhřeje 20
tisíc domácností a několik
průmyslových areálů. V plá-
nu společnosti Veolia, která
pražské tepny provozuje, je
postupný přechod na čisté
a obnovitelné zdroje paliva.
Plyn v tomto plánu hraje jen
přechodnou roli, Veolia hle-
dá cesty, jak fosilní paliva na-
hrazovat biomasou a dalšími
obnovitelnými zdroji. Velmi
perspektivní je energetické
využívání odpadů, ať už je to
kromě výše zmíněného ko-
munálního odpadu likvida-
ce kalů anebo odpadní teplo
z čistíren odpadních vod.

Odpojování od dálkového
vytápění je likvidační
Historie pražských tepláren-
ských tepen se začala psát
v areálu bývalé Elektrárny
Holešovice již v roce 1928.
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Cesta
za splněním
klimatického
plánu by měla
výjimečnou
technologii

chránit nikoli
likvidovat.

Teplo do jednotlivých domů přichází z výměníkové stanice, která přebírá dálkové teplo od teplárny.
Tyto technické stavby nemusí být nudné, Pražská teplárenská pomalovala své výměníkové stanice
pestrými barvami.

Ročně se na ně připojí 4500
nových domácností, celkově
pak tepny provozované spo-
lečností Veolia zásobují více
než třetinu trhu s tepelnou
energií v hlavním městě.
Odpojováním domů a ce-
lých čtvrtí od této soustavy
ničíme nejen unikát evrop-
ského významu, ale sami
sobě strkáme nos do kouře
ze spáleného plynu.

O společnosti
• Společnost Pražská teplárenská a.s., která se již téměř 30
let stará o Pražskou teplárenskou soustavu a dodává teplo
a teplou vodu pro Prahu a její blízké okolí, je součástí sku-
piny Veolia Energie ČR.
• Dlouhodobým cílem skupiny je ekologickým a bezpečným
způsobem budovat a provozovat energetickou infrastruk-
turu a zařízení pro města a obce.
• Teplo a teplou vodu dodává do 560 tisíc domácností a prů-
myslových objektů.
• Nabízí chytrá řešení pro bytové domy, průmyslové závody
a komerční areály, jejichž cílem je optimalizovat spotřebu
energie, využívat alternativní zdroje a přinášet tak úspo-
ru nákladů.
• V České republice Veolia působí již od roku 1996. Energe-
tická divize skupiny Veolia je předním českým výrobcem
a dodavatelem tepla a elektrické energie v kogeneraci a je
prvním nezávislým provozovatelem sítě chladu na čes-
kém trhu.
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Zavření koupaliště
je vydírání, zazně-
lo na zastupitel-
stvu.

Vedení městské části Praha 6
chce jednat o budoucnosti
areálu Džbán. Prioritou radni-
ce je to, aby areál sloužil ve-
řejnosti. To, že areál u Šárky
je pro letošního sezonu zavře-
ný, oznámil na webu koupa-
liště Jiří Němec, jednatel spo-
lečnosti Molepo, která je
vlastníkem areálu. Za hlavní
důvod uzavření koupaliště
označil havarijní stav areálu.
Rekonstrukci firma podmiňu-
je změnou územního plánu
v lokalitě. Molepo tam chce
stavět bytové domy.

„Na budoucnosti Džbánu
nám záleží, proto jsme jako
Praha 6 vedli se zúčastněný-
mi stranami v této věci něko-
lik jednání. K samotné zástav-
bě volené orgányměstské čás-
ti nevyjádřily žádné stanovis-
ko. Ale z obecného hlediska
nám dává smysl, pokud by-
chom v rámci dohody obdrže-
li do správy pozemky, které
můžeme využít k rozvoji
dané lokality a ve prospěch
veřejnosti,“ uvedl mluvčí
městské části Jiří Hannich
To, že společnost Molepo

podmiňuje otevření areálu
změnou územního plánu v lo-
kalitě, označili zástupci Pra-
hy 6 za zarážející. Podobně se
vyjádřili i opoziční Zelení. Je-
jich zastupitel Petr Palacký
uvedl, že „postup společnosti
Molepo jeví některé znaky vy-

dírání“. Jednání firmy včera
označili za vydírání i někteří
zastupitelé pražského magis-
trátu.
Cílem společnosti Molepo

je podle Němce rekonstrukce
okolí nádrže a bytová výstav-
ba na pozemcích v ulici Ev-
ropská. „Bez plánované vý-
stavby nejsme schopni rekon-
struovat areál ani jeho oko-
lí,“ uvedl Němec. Podle něj
areál vyžaduje rekonstrukci
a investice asi za 100 milionů
korun.
Firma chtěla v lokalitě sta-

vět už dříve. Plán ale tehdy
narazil na odpor obyvatel Pra-
hy 6 a vedení radnice. Veřej-
nost se proti výstavbě ozvala
i nyní. Petici proti zástavbě
pozemků v okolí nádrže
Džbán zatím podepsalo asi
5000 lidí. Ti žádají mimo jiné

zachování charakteru místa
jako rekreační a zároveň zele-
né oblasti a zpětné vykoupe-
ní koupaliště.
Firma Molepo získala celý

areál roku 2012 za cenu zhru-
ba 53milionů korun a byla je-
diným účastníkem dražby
majetku likvidovaného stát-
ního podniku Pražská kanali-
zace a vodní toky. ČTK

V záchranné stanici Lwiro Pri-
mates Rehabilitation Center
(LPRC), která se nachází na vý-
chodě Demokratické republi-
ky Kongo, žije vedle mnoha
dalších primátů i 109 šimpan-
zů. Během naší návštěvy šla
zrovna šimpanzí mláďata
z prostorných venkovních vý-
běhů dovnitř na krmení. Při
té příležitosti jsem si je foto-
grafoval a posléze vybral ten-
to snímek. Zachycuje sameč-
ka pojmenovaného Ushiriki.
Stal se obětí pytláků a v létě
2018 ho zabavili vojáci. Po zá-
chranné stanici požadovali
500 amerických dolarů
„za jeho krmení“. Až po dlou-

hých tahanicích jim ho ode-
brali strážci blízkého národ-
ního parku Kahuzi-Biega
a předali ho do LPRC. Ushiri-
ki byl ve velmi špatném stavu
– trpěl infekcí, parazity, chu-
dokrevností a malárií. Takže
po 40 dnů musel dostávat an-
tibiotika. Když jsem hominu-
lý týden vyfotografoval, byl
sice už dávno v pořádku, ale
v jeho očích jsem přesto viděl
smutek. Záchrannou stanici
Lwiro můžete podpořit
na www.lwiroprimates.org.

MIROSLAV
BOBEK
Zoo Praha

Kauza údajně neprůhledného
financování provozu rekreač-
ního areálu Janov nad Nisou,
který je v majetku Prahy 1, má
pokračování. Zastupitel této
městské části David Bodeček
podal trestní oznámení na ne-
známého pachatele. Učinil
tak, když se tématem, v němž
jsou milionové částky, vedení
Prahy 1 odmítlo zabývat.
„Jsem o lumpárnách bývalé
správkyně objektu přesvěd-
čen,“ řekl Bodeček, který pove-
de jedničkové Piráty do komu-
nálních voleb. Janov řešil
i Úřad pro ochranu hospodář-
ské soutěže. Praze 1 udělil po-
kutu 150 tisíc. „MČ porušila zá-
kon o zadávání veřejných zaká-
zek, když navýšila dodatkem
k mandátní smlouvě měsíční
odměnu pro správce,“ uvedl
v říjnu pro deník Metro mluv-
čí úřadu Martin Švanda. MAP

Současný stav MOLEPO

Ze zídky se stane jedna velká lavička
Dětské hřiště Sobotecká na Vinohradech projde rekonstrukcí. Podnět na úpravu plochy
vzešel od občanů, kteří v okolí žijí, rekonstrukci městské části navrhl jejich zaměstnava-
tel, společnost CDN77. Rekonstruované hřiště nabídne ještě větší paletu herních prvků –
skluzavku, interaktivní tabuli či trampolínu. Naopak pískoviště zůstane zachované, zídka
okolo něj budě nově koncipovaná jako jedna velká lavička. Přibudou pítko a mlhoviště,
místo pro piknik bude zmodernizované a dojde k výsadbě nových stromů. Radnice stále
sbírá podněty od občanů. Ti je mohou posílat Janě Komrskové, místostarostce desítky
pro oblast životního prostředí. Její e-mail je jana.komrskova@praha10.cz. MET

Světili i auta
Pražská pravoslavná obec
podala žalobu na Správu
pražských hřbitovů kvůli
vypovězení nájmu krypty
na Olšanských hřbito-
vech. Zprávu přinesl Čes-
ký rozhlas Radiožurnál.
Správa zdůvodnila výpo-
věď tím, že věřící hrobku
ničili, udělali z ní sklad
a uspořádali v ní hostinu.
Správě se nelíbilo ani svě-
cení automobilů na hřbi-
tově. Žalobou se výpověď
z krypty zatím podařilo
oddálit.

Nemocní učitelé
Počet chybějících vyučují-
cích kvůli šíření nákazy
covidem-19 se v praž-
ských školách různí. Za-
tímco někde jich je nepří-
tomná zhruba polovina,
jinde zůstávají doma jen

jednotlivci. Například
v Základní škole u svaté-
ho Štěpána v Praze 2 je
nyní nemocných 11 vy-
učujících z 24. V karanté-
ně je nyní také například
šest tříd z 23 v Základní
škole náměstí Svobody
v Praze 6. Zaměstnanců
tam ale chybí jen pět
ze zhruba 100. ČTK

Matka s dcerou
V neděli 30. ledna uvede
platforma ProFitArt v Palá-
ci Akropolis benefiční
představení Nothing else,
Mothers. Inscenace auto-
rek Dominiky Špalkové
a Anny Klimešové je kom-
pozicí vztahu mezi mat-
kou a dcerou. Tanečnice
Cécile Da Costa a herečka
Antonie Formanová, kte-
ré v představení vystupu-
jí, tančí a hrají o společ-
ném aktu pochopení. MET

Smutné mládě Ushiriki

ATELIER PARTERO

Kauza Janov.
Dál pokračuje

Krátce

Džbán letos neotevře

Číslo dne

30
Zastupitelstvo Prahy 3 schváli-
lo pronájem stadionu v Seifer-
tově ulici fotbalovému klubu
Viktoria Žižkov. Ve smlouvě
se městská část zavazuje k in-
vestici do oprav a k udělení
předkupního práva fotbalové-
mu klubu. Ten zase rozšíří na-
bídku sportovních aktivit pro
děti a mládež. Radnice se do-
hodla s novými majiteli na
pronájmu stadionu za symbo-
lickou korunu ročně. Klub
tím získá stadion do nájmu
na 30 let a zároveň předkup-
ní právo ke stadionu. MET



Investice od 50 000 Kč

Dvouleté dluhopisy

Roční úrok 6 %

Úrok vyplácen jednou ročně

Možnost předčasného splacení

e-Finance CZ. a.s., člen realitní investiční
skupiny e-Finance, a.s. uvádí na trh dluhopisy
s vysokým ročním výnosem zajištěné zástavním
právem na celém exkluzivním areálu zámku
Račice čítající pozemky o výměře přes
50 000 m2, nemovitosti a samotný zámek
Račice. V reakci na rostoucí inflaci se
společnost e-Finance CZ, a.s. rozhodla vydat
emise zajištěných dluhopisů s ročním výnosem
6 %, které našim investorům pomohou
ochránit úspory před znehodnocením.

ČNB schvaluje prospekt dluhopisů pouze z hlediska toho, že splňuje normy, které ukládá nařízení (EU) 2017/1129.
Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.

Objednávky

e-Finance, a.s.
www.e-finance.eu
Tel.: 515 555 555

info@e-finance.eu

Nestavíme vzdušné zámky,
stavíme a vlastníme
skutečné nemovitosti již 20 let

LUXUSNÍ UBYTOVÁNÍ S WELLNESS V BRNĚ
NOVÝ EFI SPA HOTEL**** SUPERIOR S WELLNESS, RESTAURACÍ A ŘEMESLNÝM PIVOVAREM

www.efispahotel.cz | Tel.: +420 515 557 500

• Pobyty se snídaní a večeří
• Parkování v areálu
• Dobíjecí stanice na elektromobily
• Pivovar a restaurace v objektu

• Finská sauna o ploše 36 m2

• Vířivka pro 6 osob
• Hyperbarická komora OXYLIFE
• Odpočívárna v třípodlažní věžičce

DVOULETÉ DLUHOPISY
ZAJIŠTĚNÉ ZÁSTAVNÍM
PRÁVEM K NEMOVITOSTEM

6 %

EFI SPA Hotel
člen e-Finance Group

ZAJIŠTĚNÉ
DLUHOPISY
S VYSOKÝM VÝNOSEM
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Nuvaxovid je
jiný než moderní
Pfizer a Moderna.
Úspěch mít bude.

Od úterý 1. února bude podle
ministra zdravotnictví Vlasti-
mila Válka možné se předem
registrovat k očkování vakcí-
nou Nuvaxovid od firmy No-
vavax. „Očkování začne zřej-
mě první týden v březnu,“
řekl ministr. Předregistrace
ukážou podle náměstka mi-
nistra Josefa Pavlovice zájem
o novou vakcínu podle krajů,
lidé pak budou informováni,
kde a kdy se mohou nechat
očkovat. Česko má nové vak-
cíny objednány podle Válka
stovky tisíc dávek, je možné
počet navýšit. První dodávky
dorazí zřejmě v celé EU
na konci února.
Vakcíny se aplikují dvě dáv-

ky v odstupu 21 dní. Zatím po-

dle Válka není jasné, jestli se
jí bude i přeočkovávat. Podle
původních očekávání měla
být vakcína od Novavaxu jed-
na z prvních, která dostane
registraci pro podávání v EU.
Nakonec byla první schvále-
nou vakcína od firmy Pfi-
zer/BioNTech.

Vakcína Nuvaxovid na roz-
díl od těch moderních vzniká
„klasickou“ metodou a na její
výrobě se podílí i Češi. Vakcí-
na obsahuje jako léčivou lát-
ku bílkovinu (protein) zná-
mou jako spike (S) protein,
který je přítomen na povrchu
koronaviru Sars-CoV-2. Pokud
později očkovaná osoba při-
jde do styku s virem, imunit-
ní systém tento virus rozpo-
zná a bude připraven se proti
němu bránit. Válek míní, že
nákaza omikronem bude
v Česku vrcholit v příštím týd-
nu. Podle něj už je vidět zlom
vlny. Ředitel Ústavu zdravot-
nických informací a statistiky
Ladislav Dušek uvedl, že je tře-

ba myslet na to, že se omik-
ron dostal mezi zranitelnou
populaci. „Nejsou to jen senio-
ři, ale třeba i lidé chronicky
nemocní,“ říká Dušek a dodá-
vá, abychom byli trpěliví a na-
dále opatrní. iDNES.cz a MET

Mrtví za půl roku

17 200
V prvním pololetí loňského
roku zemřelo 17 200 lidí,
u kterých byla jako základní
příčina smrti určeno one-
mocnění covidem-19. Bylo
tak nejčastější příčinou úmr-
tí. Ve srovnání s druhým po-
loletím roku 2020 vzrostl
počet zemřelých s covidem
o 67 procent, uvedl Český
statistický úřad. Na covid
zemřelo celkem 37 tisíc lidí.

Počet nemocných

54
Denní počet nově potvrze-
ných případů nákazy koro-
navirem v Česku ve středu
poprvé za epidemii přesáhl
50 tisíc. Oproti předchozí
středě se zhruba zdvojnáso-
bil – na 54 685. Těžce ne-
mocných ale dál ubývá. Mi-
nistr Vlastimil Válek řekl
České televizi, že epidemie
covidu bude v tomto týdnu
vrcholit. 2x ČTK

Poplatky za média veřejné
služby by seměly zvýšit. V po-
řadu Benešovský Impuls to
řekl mediální expert Tomáš
Trampota. O navýšení takzva-
ných koncesionářských po-
platků, tedy poplatků z přijí-

mače, uvažuje vláda Petra Fia-
ly. Aktuálně musí domácnos-
ti platit 135 korun za televizi
a 45 korun za rozhlas. Podle
Trampoty jde o celoevropský
unikát. „Kdyby ty poplatky
byly vyšší tak, jako se navyšo-

valy mzdy a řada vstupů, tak
by i ta kvalita mohla být lep-
ší. Když máte víc zdrojů, tak
je velká pravděpodobnost, že
dojde ke zkvalitnění,“ řekl
Trampota. Poukázal na rozší-
ření nabídky České televize

pro děti a seniory během po-
sledních deseti let. „To jsou
často cílové skupiny, které
kvůli logice reklamního trhu
jsou do určitémíry komerční-
mi médii opomíjené,“ uvedl
expert. MET

Premiér Petr Fiala v rozhovoru
pro CNN Prima News řekl, že
k běžnému životu by se občané
Česka mohli vrátit už v březnu.

● Premiér však nechtěl říci, jaká
opatření by se v březnu mohla

zrušit. Novelu pandemického
zákona obhajoval slovy, že stát
potřebuje řídící páku na pande-
mii. Ministr zdravotnictví Vlas-
timil Válek byl ve středu opatr-
nější, odhadl návrat k normá-
lu spíš v dubnu. iDNES.cz

Lyžovačka na
Špičáku. Až
70 čísel sněhu
Výborné podmínky pro ly-
žování panují i nadále
na šumavském Špičáku.
Areál v tomto týdnu ještě
na některých pasážích vy-
užíval technické zasněžo-
vání, to ale bude o víken-
du už vypnuté. Na uprave-
ných sjezdovkách stále
leží do 70 cm sněhu. Zítra
se tu koná závod pro veřej-
nost – Red Bull Homerun.
Od 14 hodin bude uzavře-
na sjezdovka číslo 1 Turis-
tická. Zatrénovat si přímo
ve středisku mohou nově
i běžkaři. „Upravili jsme
tříkilometrový okruh
s běžkařskými stopami.
V okolí jsou pak desítky
kilometrů dalších turistic-
kých tras,“ říká ředitel
areálu Vladimír Kasík, kte-
rý si pochvaluje, že se tu
lidé dobře baví. MAP

Tady jsou lidé
bez signálu
Bez internetu a téměř bez
možnosti použít mobilní
telefon jsou stále ještě
lidé na mnoha místech
Karlovarského kraje. Týká
se to zejména horských
oblastí. Hledání signálu
připomíná spíš lov.

Do krajiny se vrací
staré polní cesty
Žďár nad Sázavou obnovu-
je na městských pozem-
cích staré polní cesty, kte-
ré kdysi byly součástí ze-
mědělské krajiny. Těchto
cest v posledních letech
výrazně ubylo. I proto, že
se místo na drobných po-
zemcích hospodaří na roz-
lehlých lánech. Obnovy
polňaček stojí podle vede-
ní města řádově statisíce
korun. iDNES.cz

Ministerstvo vnitra představi-
lo čerstvou analýzu dezinfor-
mačních a manipulativ-
ně-propagandistických nara-
tivů na hlavních českých
„kvazi mediálních“ webech
a vybraných facebookových
stránkách. Nelichotivě z ní,
jako podporovatelé Ruska, vy-
cházejí politici SPD. Jejich šéf
Tomio Okamura označil ana-
lýzu za politický boj, podle
něj ministr Vít Rakušan zne-
užívá svou pozici. Analýza
ukazuje například na články
Jiřího Kobzy nebo Ivana Davi-
da. Stejnou myšlenku jako
Kobza však ve Sněmovně
přednesl i Okamura. „Vláda
Petra Fialy se snaží vtáhnout
Českou republiku do války,“
prohlásil na půdě Poslanecké
sněmovny. Reagoval tehdy
na premiéra Petra Fialu, kte-
rý prohlásil, že vláda jasně od-
mítá jakoukoli agresi ze stra-
ny Ruska. iDNES.cz

Optimistické výhledy

Citát

Domnívám se, že
je vhodná pro všechny
ty, kteří mají obavy
z těch modernějších
mRNA vakcín.
VLASTIMIL VÁLEK
MINISTR ZDRAVOTNICTVÍ

Alcina hledá milence
Kouzlo barokní hudby přiblíží publiku nová inscenace
opery Alcina v Národním divadle Brno. Dílo Georga Fried-
richa Händela z roku 1735 bude mít premiéru 5. února.
Postava Alciny je mocná kouzelnice, jež do svého paláce
na ostrově láká milence. „Je to ale také osamělá žena,
která hledá dokonalý vztah, ale skončí zklamaná a opuš-
těná,“ říká režisér představení Jiří Heřman. ND BRNO

Falešní vojáci z USA

5
Tolik milionů poslaly dvě
ženy falešným americkým
vojákům. Seznámily se s nimi
na internetu. ČTK

Krátce Hoaxy z SPD?
Rakušan ve při
s Okamurou

Vyšší poplatky. Obsah se údajně lepší

Dorazí vakcíny pro odmítače
Pfizeru. Zlom vlny v dohledu
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Minulý týden protestovali
v Česku zemědělci proti plá-
novaným změnám v nastave-
ní podmínek pro dotace. Ale
jde o víc. „Vláda by měla
v první řadě říct, jestli chce li-
dem dopřát české potraviny,
nebo se ještě víc spolehnout
na dovozy ze zahraničí,“ říká
prezident Agrární komory
České republiky Jan Doležal.

Demonstrovali jste. O co
vám vlastně jde?
Zjednodušeně to všichni

vnímají jako nějaký boj o do-
tace. O to tu ale vůbec nejde.
Nejraději bychom je sami zru-
šili, protože jejich původní
smysl se stejně nenaplnil.
Ani po osmnácti letech
od vstupu do Evropské unie
nemají čeští zemědělci stejné
podmínky jako v Německu,
Polsku, Francii nebo Španěl-
sku. V reakci na toto drsné
konkurenční prostředí se ze-
mědělci u násmnohdy spojili
a hospodaří pod jednou vlaj-
kou. Teď nová vláda přišla
s tím, že je za to chce po-
trestat. Chce nadržovat těm,
kteří se vejdou do škatulky
malý, mladý a zelený. Vládu
ale nezajímá, jestli ti, co pro-
jdou sítem, skutečně zeměděl-
sky hospodaří a vyrábějí po-
traviny.

Takže chcete říct, že malí,
mladí a zelení nevyrábějí
potraviny?
Nám jde o to, že vláda roz-

děluje zemědělce na dobré

a špatné podle těchto škatu-
lek, což je nesmysl. Malý ne-
znamená automaticky dobrý,
stejně jako větší zemědělec
neznamená automaticky
špatný zemědělec. Vláda by
měla v první řadě říct, jestli
chce lidem dopřát české po-
traviny, nebo se ještě víc spo-
lehnout na dovozy ze zahrani-
čí. Menší zemědělci zásobují
část trhu, která je ochotná si
za lokálnost a jedinečnost při-
platit. Jen hrstka z nich ale
chová hospodářská zvířata
a hnůj, který je šetrným a při-
rozeným hnojivem do půdy,
si musí jezdit kupovat k vět-
ším zemědělcům. Práce v ze-
mědělství je náročná a nevy-
zpytatelná, což platí dvojná-
sobně pro menší zemědělce,
a proto si zaslouží pozornost.
Všichni si jednou začas udělá-
me radost a koupíme si třeba
unikátní marmeládu nebo
kozí sýr k dobrému vínu.
Nicméně myšlenka objíždění
malých farem za každodenní-
mi nákupy je pro drtivou vět-
šinu z nás nereálná, ať už z ča-
sových, nebo finančních dů-
vodů. Většina z nás nakupuje
a pravděpodobně bude dále
nakupovat v obchodních ře-
tězcích. Těm záleží na dvou
věcech, chtějí silné partnery,
kteří zajišťují pravidelné do-
dávky ideálně v rámci celé re-
publiky, a chtějí jako každý
obchodník vydělat. Když už
potraviny od malých českých
zemědělců vezmou, budou se
je snažit prodat s vysokou při-

rážkou, což znamená mno-
hem vyšší ceny, než na které
jsou spotřebitelé zvyklí. Prav-
děpodobně tak dojde k násle-
dujícímu scénáři. Na pultech
budou dvě kategorie zboží.
Lokální, regionální a bio pro
movité zákazníky a pro všech-
ny ostatní méně kvalitní,
nicméně cenově dostupné po-
traviny z dovozu.

V čem je problém, když si
potraviny dovezeme?
Už v současné době sem

proudí desetitisíce kamionů
s potravinami, které si doká-
žeme sami vyrobit. Ve vel-
kém dovážíme brambory, ja-
blka nebo třeba vepřové
maso. Potraviny musí vydr-
žet dlouhou cestu a jsou
s ohledem na to vyrobené.
Ovoce a zelenina dozrávají
po cestě bez přirozeného slu-
nečního světla, musí se spe-
ciálně chemicky ošetřovat,
maso amléčné výrobky se ne-
šetrným způsobem zmrazují
a rozmrazují. To všechno zna-
mená snižování kvality a zvy-
šování uhlíkové stopy. Navíc
dovozy ničíme silnice, které
se musí za velké peníze z na-
šich daní opravovat, ničíme
životní prostředí a přichází-
me o obchodní příležitosti
a příjmy pro státní rozpočet.

Tedy nejde jen o ekono-
mickou stránku věci.
Když se ovoce nebude pěs-

tovat u nás, zmizí z krajiny
ovocné stromy. Ty slouží jako

úkryt pro zvířata, jako potra-
va pro opylovače a přispívají
k přívětivějšímu prostředí
pro člověka. Je velká škoda,
že se snižováním produkce
budeme zároveň nevyhnutel-
ně přicházet o tyto mimopro-
dukční funkce. Určitě nechce-
me, aby venkov vypadal jako
zemědělská továrna, na pro-
dukci potravin bychom však
rezignovat úplně neměli.
V ten okamžik se stáváme zce-
la závislí na dovozech, u kte-
rých nemáme záruku kvality

a nezávadnosti, což ukázal i ne-
dávno zveřejněný případ ne-
funkčního kontrolního systé-
mu v Polsku. Zároveň vystavu-
jeme spotřebitele riziku skoko-
vých cenových výkyvů. Když
se mimo Česko neurodí nebo
i tam se rozhodnou změnit do-
tační politiku, není vylouče-
no, že ceny u nás doma raketo-
vě vyrostou. Zákon nabídky
a poptávky je neúprosný.

Vláda tomu tedy podle
vás nerozumí, a proto
takhle rozhodla…
Vládu zemědělství nezají-

má. Mentálně jsou stále ve vo-
lební kampani. Nestarají se
o dopad svých rozhodnutí,
starají se o vlastní prezentaci.
Proto je zajímá jen maximál-
ní počet lajků na sociálních sí-
tích a ohlasy v internetových
diskusích. Nezajímá je dopad
na zákazníka, cenová dostup-
nost potravin ani stav půdy
s ohledem na její úrodnost.
V potaz neberou ani argu-
ment menší pestrosti kraji-
ny, která nastane, jakmile ze-
mědělci přestanou pěstovat
náročnější plodiny, jako je
ovoce, zelenina, brambory,
chmel nebo cukrová řepa.

Budete tedy znovu protes-
tovat?
Další protesty nevylučuje-

me, zejména, pokud se
i v dalších případech bude
rozhodovat politicky, a niko-
li po zvážení odborných argu-
mentů. FRANTIŠEK STRNAD

JSME S VÁMI. SKUPINA ČEZ

Je hezké, že se na tebemůžu spolehnout
Spolehnout se můžete i na nás. Stejně jako
další miliony zákazníků v celém Česku.

Citát

V současné době sem
proudí desetitisíce
kamionů s potravina-
mi, které si dokážeme
sami vyrobit.
JAN DOLEŽAL, PREZIDENT AK ČR

inzerce

Potraviny v Česku zase zdraží,
říká prezident agrární komory
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Čínská cenzura si
posvítila na třesku-
tý film s Bradem
Pittem, v němž se
to hemží anarchií.

Uživatelé čínské internetové
televize Tencent Videomají ko-
nečně možnost zhlédnout kul-
tovní americký snímek Klub
rváčů z roku 1999. Natočil jej
David Fincher, tvůrce trháků
Sedm nebo Zodiac, jehož drs-
ný a úspěšný film vrcholí scé-
nou, při níž se dva hlavní pro-
tagonisté Tyler Durden (Brad
Pitt) a Vypravěč (Edward Nor-
ton) dívají na vybuchující mra-
kodrapy, čímž naplnili svůj
cíl rozvrátit bankovní systém.

Poslali ho do blázince
Čínští filmoví konzumenti

se ale výbuchů nikdy nedo-
čkají. Na nevídaný zásah cen-
zorů upozornila televize
CNN. Ta poznamenává, že
v nové čínské verzi Klubu rvá-
čů je inkriminovaná scéna vy-
střižena a nahrazena nápi-
sem: „Díky stopám poskytnu-
tým Tylerem policie rychle
odhalila celý plán a zatkla
všechny zločince a podařilo

se jí předejít výbuchu bomb.
Po soudním řízení byl Tyler
poslán do blázince, kde se
mu dostalo psychologické
péče. Z nemocnice byl pro-
puštěn v roce 2012.“
Společnost Tencent Video

ani vládní úřady cenzuru ne-
komentovaly, na upravený
konec si však stěžovali někte-
ří lidé na sociálních sítích.

Bez sexu i nebeského klidu
Zahraniční filmy v Číně

prochází tvrdou cenzurou
před uvedením do tamní dis-
tribuce. Od devadesátých let
minulého století úřady povo-
lují jen omezené množství ci-
zích filmů.
Veřejně se tam promítalo

například jen devět z 26 sním-
ků, jež obdržely Oscara za nej-

lepší film mezi lety 1994 až
2019.
Přes čínské regulátory při-

tom většinou neprojdou fil-
my, které pojednávají o tabui-
zovaných tématech, napří-
k l ad o masakru
na pekingském náměstí Ne-
beského klidu z roku 1989
nebo o sexuálních menši-
nách. DAVID HALATKA

Klub rváčů. Zleva Brad Pitt a Edward Norton BONTONFILM Nápis v čínské verzi YOUTUBE

Ve dvou případech čínská fil-
mová cenzura nabyla absurd-
ních rozměrů.

● V roce 2019 byl uveden sní-
mek Bohemian Rhapsody
o zpěváku Freddiem Mer-

curym, z něhož však zmizely
všechny scény, z nichž vyplýva-
lo, že Mercury byl homose-
xuál nebo že trpěl onemocně-
ním AIDS.

● Nůžky postihly rovněž čínské

vydání seriálu Hra o trůny,
z nějž zmizela většina násil-
ných a sexuálních scén. Někte-
ří diváci si pak stěžovali, že vý-
sledek připomínal usedlý do-
kument o evropských středo-
věkých hradech. ČTK

Nejznámější zásahy

Vědci ze Sydneyské univerzi-
ty zjistili, že ryby vystavené
vysokým teplotám a chemiká-
lii, kterou obsahují plasty,
rostou pomaleji. Z jejich
nové studie vyplývá, že kom-
binace globálního oteplování
a znečištění plasty může mít
zničující dopady na úbytek
mořských živočichů.

Autoři studie tvrdí, že ryby
vystavené chemikálii bisfe-

nol A potřebují k růstu ve vo-
dách s vysokou teplotou více
potravy. Sloučenina se běžně
používá při výrobě plastů
a podle odborníků narušuje
u živočichů komunikaci
mezi buňkami, cožmá dopad
na jejich metabolismus
a růst. U lidí je látka spojova-
ná s nepříznivými následky
pro vývoj či imunitní sys-
tém. ČTK

Již 20 let bez autorky Pipi
Švédská spisovatelka Astrid Lindgrenová, která zemřela
28. ledna 2002 ve věku 94 let, patří díky dílům jako Pipi
Dlouhá punčocha, Děti z Bullerbynu nebo Karkulín ze
střechy k nejznámějším a nejprodávanějším autorům
knih pro děti. Budoucí spisovatelka se narodila 14. listo-
padu 1907 jako Anna Emilia Ericssonová nedaleko měs-
tečka Vimmerby v jižním Švédsku. Šťastné dětství na stat-
ku i okolní krásná příroda autorce sloužily jako inspirač-
ní zdroj po celou její literární dráhu. Lindgrenová měla
dvě děti, Lars se narodil již v jejích devatenácti letech,
a protože byl nemanželský, jeho matka kvůli tomu zažila
řadu příkoří. Dceři Karin je dnes 87 let a rovněž se vydala
na spisovatelskou dráhu. HAL

Klub rváčů vyměknul

Plasty. Pod vodou

Krátce

Zachráněné životy
Dosud podané posilující
dávky vakcíny proti covi-
du-19 by mohly snížit po-
čet budoucích hospitali-
zací v Evropě o 500 až
800 tisíc. Pokračování
programu očkování třetí-
mi dávkami by mohlo za-
mezit dalším až 500 tisí-
cům hospitalizací. Uved-
lo to Evropské středisko
pro prevenci a kontrolu
nemocí ECDC.

Omezení končí
V Anglii včera odpadla
povinnost nosit roušky
na všech veřejných mís-
tech a lidé se tam již ne-
musí prokazovat očková-
ním, negativním testem
či nedávným prodělá-
ním covidu. Přísnější re-
strikce zavedla londýn-
ská vláda začátkem pro-
since v reakci na nástup
vlny nákaz způsobené
variantou omikron.

Prvně v dějinách
V Hondurasu se včera
ujala úřadu prezidentka
Xiomara Castrová, první
žena v historii této stře-
doamerické země. ČTK

Číslo dne

100
Světoví politici si včera připo-
mněli památku obětí holo-
kaustu. Centrem setkání byl
někdejší nacistický vyhlazova-
cí tábor Osvětim v Polsku.
Zasedl i Evropský parlament
v Bruselu, kde byla hostem
stoletá Margot Friedländero-
vá, jež přežila holokaust. ČTK

PROFIMEDIA

inzerce
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Přestože zima je zatím mírná, opět nám
ukazuje, že v české energetice to bez já-
dra a fosilních paliv ještě dlouho nepůjde.
V prosinci 2021 pocházelo 90% elektřiny
z jádra, uhlí a plynu, zatímco pouze 0,5%
ze slunce a 0,9% z větru. Naše elektrárny
v Počeradech, Chvaleticích a na Kladně je-
dou v tomto období téměř pořád na plný
výkon a k tomu se podílejí na regulaci sítě.
V prosinci vyrobily téměř 15 % české elek-
třiny!

Česko vstupuje do náročného období spo-
jeného s dekarbonizací a plněním přísných
závazků Zelené dohody. Jsme aktivním
účastníkem této transformace a připravujeme

řadu investic do obnovitelných zdrojů energie
a inovačních technologií. V rámci projektu
Green Mine například počítáme s plovoucí fo-
tovoltaikou a první výrobou zeleného vodíku
v Česku. Zároveň si však uvědomujeme rizika
v oblasti bezpečnosti a spolehlivosti dodávek,
a proto investujeme miliardy do ekologizace
klasických elektráren. Cílem je zajistit, aby
Česko v přechodném období na cestě k de-
karbonizaci nešlo potmě.

• V prosinci 2021 dodávala do sítě
7,6% české elektřiny (nejvyšší
měsíční výroba v roce – 581 GWh)

• V období 1. 12. 2021 – 18. 1. 2022
jela dohromady 17 dní se všemi
bloky téměř či zcela na plný výkon

• V roce 2021 vyrobila elektřinu
odpovídající spotřebě 30%
českých domácností (4,66 TWh)

• V prosinci 2021 dodávala do sítě
6,1% české elektřiny (464 GWh)

• V období 10. 1. – 15. 1. 2022
jela 6 dní v kuse se všemi bloky
téměř či zcela na plný výkon

ELEKTRÁRNA POČERADY
(instalovaný výkon 1000 MW)

ELEKTRÁRNA CHVALETICE
(instalovaný výkon 820 MW)

Sev.en Services s.r.o.
Václava Řezáče 315

434 01 Most

www.7energy.com

Na cestě k dekarbonizaci
nepůjdeme potmě
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Nadcházející víkend bude vě-
trný, v neděli se objeví nára-
zy větru až 90 kilometrů v ho-
dině, na horách místy kolem
130 kilometrů za hodinu.
Vítr doprovodí i četné srážky
– v nižších polohách většinou
smíšené nebo dešťové, od
středních poloh bude sněžit.
Na horách může do konce
týdne napadnout 20 až
40 centimetrů sněhu, v kom-
binaci s větrem se budou tvo-

řit sněhové jazyky, na horách
závěje. Vyplývá to z informa-
cí ČHMÚ na Facebooku.
Nejvyšší teploty dnes a zít-

ra se budou přes den pohybo-
vat kolem dvou až šesti stup-
ňů nad nulou, v noci klesnou
pod bod mrazu. V neděli uká-
že teploměr plus tři až sedm
stupňů, noční teploty zůsta-
nou nad nulou. Obloha bude
o víkendu většinou zamrače-
ná, přechodně polojasná. ČTK

Bolavé klouby jsou prevít.
A čím je člověk starší, tím je
opotřebení a posléze ubývání
kloubní chrupavky, tedy ar-
tróza, častější. Ve věku
nad 50 let trápí kolem osmde-
sáti procent lidí. A po sedmde-
sátce už má artrózu 90 pro-
cent obyvatel Česka.
„Spousta lidí si myslí, že

stačí přijít za ortopedem, kte-
rý píchne do kloubu injekci,
a chrupavka doroste jako
trávník na zahradě. Tak to bo-
hužel nefunguje,“ říká
MUDr. Jiří Váchal, šéf praž-

ského Centra léčby pohybové-
ho aparátu a zároveň jeden
z nejuznávanějších českých
ortopedů.
Trable s bolavými klouby

bývají mnohdy tak vážné, že
lékaři musí každý rok pro-
vést na pětatřicet tisíc opera-
cí, během nichž pacienti do-
stanou umělý kloub. Z toho
je asi dvacet tisíc endoprotéz
kyčlí.
Jaké umělé náhrady kyčel-

ního kloubu jsou nejlepší?
Čtěte v novém vydání týdení-
ku Téma.

Příští týden

Bude kopírovat ten stávající.

● Na většině území ČR lze oče-
kávat sněžení nebo sněhové
přeháňky, v nižších oblas-
tech déšť se sněhem. V noci
se teploty budou pohybovat
do čtyř stupňů pod nulou,
přes den se oteplí až na 7 °C.

Na Colours i Bridgersová
Na festivalu Colours of Ostrava, který se dva roky kvůli
epidemii koronaviru a s ní souvisejícími vládními opatře-
ními nemohl konat, vystoupí letos americká rocková
písničkářka Phoebe Bridgersová (na snímku). Půjde o její
první koncert v Česku. Novinkou v programu je i britská
kapela Tindersticks. Ta letos slaví 30 let své existence. ČTK

Téma. Co s artrózou

Počasí. Nasněží, bude foukat

inzerce

PROFIMEDIA
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Kadeřnické „faux
pas“ mullet slaví
v posledních měsí-
cích comeback
na módních
molech, sociálních
sítích i v ulicích.

Seriál Devadesátky Češi milu-
jí. S nadsázkou se dá říct, že
byste v těchto týdnech mar-
ně hledali kancelář, kde se
každé pondělí neprobírá den
předtím odvysílaný děj. Lidé
si pochvalují scénář, kostýmy
i chytře zvolené retro lokace.
Ovace sklízejí také maskéři.
Ti vytvořili hercům nejen au-
tentickou image, ale mají na
kontě také asi nejvýraznější
masku letošního roku – paru-
ku Ivana Jonáka. Falešný ku-
čeravýmullet vyrobili maské-
ři namíru herciMichalovi No-
votnému. Ač při jeho výrobě
strávili umělečtímaskéřiMar-
tin Valeš a Martin Větrovec
několik týdnů, oficiálního
ocenění se nejspíš nedočkají.

Český lev hodnotí jinak
„Seriál Devadesátky může

být v případě cen Český lev
hodnocen v kategorii nejlep-
ší televizní seriál a případně
i v dalších kategoriích věno-
vaných hereckým výkonům
a dalším profesím. V případě
masek a kostýmů je hodno-
cen film nebo seriál jako ce-
lek. Není hodnocena jedna
konkrétní maska nebo kos-
tým,“ říká pro deník Metro
Silvie Marková, která má
na starosti mediální komuni-
kaci cen Český lev.
Český lev má tedy sošky

pouze pro kategorie nejlepší
kostýmy a nejlepší masky.
V tuzemsku podle Markové
dokonce neexistuje institu-
ce, která by cenu za konkrét-
nímasku či část kostýmu udě-
lovala. „Ani Ceny české filmo-
vé kritiky tyto kategorie nezo-
hledňují,“ dodává Marková.

Nejen Jonák
Výrobě paruk pro seriál lo-

gicky předcházely podrobné
rešerše. Proměna Alberta
Čuby, který hraje Františka
Mrázka, poté spočívala jen ve
změně jeho skutečného úče-
su. Maskéři jej pouze ostříha-
li a vyfoukali mu vlasy. S mla-
dým Tomášem Kozákem ne-
boli Kryštofem Bartošem to
měli v maskérně trochu těž-
ší. Vytvořili jakousi poloparu-
ku, kterou herci v prvních
dvou dílech lepili. Společně

s hercovými trochu přerostlý-
mi vlasy byl pak dojem sku-
tečnéhomulletu dokonán.

Vpředu byznys,
vzadu párty
Mullet byl koncem osmde-

sátých, a především v devade-
sátých letech velkým tren-
dem. Jedni z prvních průkop-
níků tohoto účesu byli David
Bowie a Paul McCartney. Jeho
nejznámějším nositelem
v Česku kupodivu nebyl
gangster Ivan Jonák, ale Jaro-
mír Jágr. Ten tuhle image
údajně volil proto, aby se mu
pod helmou nepotila hlava.
Zároveň ale toužil po tom,
mít dlouhé vlasy.

Peklo je zpět
Kadeřnické „faux pas“mul-

let slaví v posledních měsí-
cích comeback na módních
molech, sociálních sítích
i v ulicích. Modernější varia-
ce kratšího mulletu, takzva-
ný shullet, nejprve začaly no-
sit hollywoodské hvězdy
dámského pohlaví. Později se
přidali i pánové. Mullet byl to-
tiž, jak známo, ve svém zákla-
du jakousi kombinací klasic-
ké kancelářské image s troš-
kou rebelie. Tu reprezentova-

la zadní delší část. Postupem
času se však tento sestřih stal
zatracovaným.
Jen málokdo předpokládal,

že si najde cestu zpět domód-
ního světa. Stalo se a jedním
z možných vysvětlení je pan-
demie koronaviru. Některé
celebrity se totiž změnou
svých původních účesů údaj-
ně snaží reagovat na součas-
nou koronavirovou krizi.

Kudrnaté háro
Na kudrnatou mulletovou

paruku Ivana Jonáka se údaj-
ně spotřebovalo dvacet deka
kvalitních vlasů. Michal No-
votný tuto postavu hraje
i díky práci vlásenkářů více
než výborně. To, že za vás
dobrá paruka „zahraje“ leda-
cos, dobře ví i herečka Aňa
Geislerová. Jako bývalá první
dáma Olga Havlová měla ve
filmu Havel režiséra Slávka
Horáka po celou dobu na hla-
vě rozcuchanou blond kštici.
Tou při hraní emotivních
scén pohazovala tak výrazně,
že se někteří diváci v kinosá-
lech dokonce smáli.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Michala Novotného upravili vizážisté dokonale. ČESKÁ TELEVIZE

Ivan Jonák měl zamlada velice bujnou kštici. FB DISCOLAND SYLVIE

František Mrázek (2002) MAFRA

Šestidílná minisérie od tvůrců
Případů 1. oddělení popisuje
vyšetřování klíčových případů
devadesátých let.

● Na několika dobových přípa-
dech seriál ukazuje atmosféru
doby, kdy kriminalita vyskoči-
la do nečekaných výšin a kdy
se rozhodovalo o tom, jestli
policie najde a ustojí svoji roli.
Na pražské 1. oddělení nastu-
puje mladý vyšetřovatel To-
máš Kozák. Zkušený operati-
vec Václav Plíšek novému kole-
govi zprvu nevěří. Bezprece-
dentnímu přísunu vražd ale
musí čelit společně.

● První tři epizody seriálu byly
poprvé uvedeny v září 2021

na Mezinárodním seriálovém
festivalu Serial Killer.

● Stejně jako ostatní seriály
a filmy ovlivnila i natáčení
Devadesátek pandemie koro-
naviru. Odnesl to například
herec Bořek Slezáček, který
musel chodit se střihem
podle hrnce po ulicích celý
půlrok.

● Tvůrci seriálu museli dbát
na detaily. Některé jim však
utekly. Na státních poznáva-
cích značkách vozidel se tak
vyskytují červené nálepky
technické kontroly, které se
používají v současnosti. Do
roku 2015 se přitom používaly
zelené nálepky měření emisí.

www.kosmas.cz

Einstein se opět vrátil do Prahy, aby
zde znovu prožil celý svůj životní
příběh. Seriál Génius – Einstein
poskytl vítanou příležitost pro
skvělé líčení, jež je obsahem
této knihy. Autoři působili jako

odborní poradci projektu a jejich
popis vlastních aktivit je poučným
a zábavným čtením. Příběh, který
zde vyprávějí, představuje vzácného

křížence: je to pohled do zákulisí
natáčení a současně erudovaná
historie vědy. Českému čtenáři
je tak prostřednictvím našich
renomovaných vědců umožněno
být při natáčení zásadního seriálu
o nejslavnějším fyzikovi 20. století.
Kniha je i zajímavá tam, kde prozrazuje
určité tvůrčí napětí, které při natáčení
vznikalo mezi filmaři usilujícími
o poutavost a srozumitelnost a mezi
fyziky, kterým záleželo na vědecké
správnosti všeho, co divák uvidí a uslyší.

TIP NA DOBRÉ
ČTENÍ

Einstein se opět vrátil do Prahy, aby 
zde znovu prožil celý svůj životní 
příběh. Seriál Génius – Einstein 
poskytl vítanou příležitost pro 

křížence: je to pohled do zákulisí 
natáčení a současně erudovaná 
historie vědy. Českému čtenáři 
je tak prostřednictvím našich 

TIP NA DOBRÉ 

EINSTEIN
OPĚT V PRAZE

PAVEL CEJNAR
& KOLEKTIV

fyzika v seriálu Génius

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Výročí

16
V úterý 25. ledna uplynulo
přesně šestnáct let ode dne,
kdy byl zastřelen jeden z nej-
vlivnějších lidí českého pod-
světí, František Mrázek. Poli-
cistům se vraha najít nepoda-
řilo. Podle bývalého detekti-
va Karla Tichého, který Mráz-
ka dlouhodobě vyšetřoval,
byl motivem boj o potravinář-
ský podnik Setuza. Mrázkův
vliv sahal i do státní správy,
kontakty měl i s politiky.

Jonákova paruka
si sošku neodnese

Devadesátky
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Kolektiv autorů
motajících se ko-
lem filmového
webu vám udělá
pořádek ve světě
udatných hrdinů,
spanilých prince-
zen a čarodějů.

Dílem encyklopedie, dílem
rozcestník a rádce pro všech-
ny fanoušky filmové magie.
To je kniha Encyklopedie fan-
tasy filmu, která je jakousi
velkou mapou pro všechny
ochotné turisty, co chtějí na-
vštěvovat nepřeberné množ-
ství kouzelných krajin.
Na otevření brány do žánru
filmové a seriálové fantasy
nepotřebujete žádné zaklí-
nadlo. Pokud váháte s poříze-
ním a přečtením knížky sa-
motné, možná vás naláká náš
článek.

Fantasy svět
Fantasy říše a jejich pří-

běhy objímají fanoušky
ze všech žánrů nejpevněji.
Jakmile překročíte jejich
práh, přistupujete na nová
pravidla a cestujete za hrani-
ce toho, co je možné v naší
realitě.
„Filmy jako takové jsou

samy o sobě únikem od reali-
ty. Ve fantasy však ochotně
cestujeme dál než jindy. Tato
kniha je velkou mapou pro
všechny ochotné turisty, co
chtějí navštěvovat nepřeber-
né množství kouzelných kra-
jin. Fantasy není jen o udat-
ných hrdinech, spanilých
princeznách, zlých čarodě-
jích a nepřemožitelných dra-
cích. Zalistujte a zjistíte, že
na otevření brány do žánru
filmové fantasy nepotřebuje-
te žádné speciální zaklí-
nadlo,“ říká pro deník Metro
jeden z celkem osmi autorů
knihy Milan Rozšafný.
Rozšafný, který je nejen re-

daktorem webů moviezo-
ne.cz a tvzone.cz, ale také
šéfemwebu Prima Lajk, se na
tvorbě knihy podílel vůbec
poprvé. Encyklopedie obsa-
huje celkem čtyři sta filmů
a asi šedesátku seriálů. Právě
seriálovou sekci měl Rozšaf-
ný na starost. „Výběr toho, co
stojí za to v knize alespoň
zmínit a co už ne, byla často
Sophiina volba. Nakonec roz-
hodovalo to, jak daný film či
seriál do žánru fantasy výraz-

něji přispěl. A také pestrost.
Podotýkám, že jde o encyklo-
pedii fantasy filmu, nikoli
dobrého filmu,“ směje se Roz-
šafný.

Žánry a subžánry
Encyklopedie fantasy fil-

mu by se dala považovat za
hodně volné třetí pokračová-
ní. Parta kolem filmového
webu má totiž na kontě také
dříve vydané publikace Ency-
klopedie akčního filmu a En-
cyklopedie komiksového fil-
mu. Zatímco v případě před-
chozích knížek autoři řadili
jednotlivé filmy, jejich tvůr-
ce a herce abecedně, tedy tak
trochu bez ladu a skladu,
u fantasy knížky museli du-
mat nad tříděním. „Naše kníž-
ka je v tomto ohledu originál-
ní. Museli jsme totiž jednotli-

vé tituly roztřídit nejen do ka-
tegorií a kapitol, ale také na
různé subžánry. Dále kniha
obsahuje profily nejvlivněj-
ších autorů, jako je můj oblí-
benec Tim Burton, Karel Ze-
man, Guillermo del Toro, Pe-
ter Jackson nebo výtvarník
kreslených filmů Hajao Mija-
zaki. Zvlášť řešíme také řadu
témat, jako je fantasy hudba,
jak fantasy žánr vůbec vznikl
a nejslavnější propriety. Tím
mám na mysli draky, záporá-
ky nebo třeba artefakty,“ vy-
jmenovává Rozšafný.

Monstra a piráti
Jako Dark fantasy je v kni-

ze označena Ospalá díra, Fau-
nův labyrint či Constantine.
Za dobrodružné filmy se špet-
kou fantasy jsou považovány
tituly Indiana Jones, Mumie

nebo Piráti z Karibiku. „Samo-
statnou sekci má i fantasy
s velkými monstry jako God-
zilla, King Kong, Cesta do pra-
věku a podobně,“ dodává Roz-
šafný.
Pak ještě v knize najdeme

podskupiny high fantasy
(Harry Potter, Pán prstenů),
Meč a magie (Barbar Conan,
300), moderní fantasy (Hell-
boy, Krotitelé duchů, Jak uto-
pit Dr. Mráčka), pohádkové
fantasy (Popelka, Shrek, Ať
žijí duchové, Sněhurka), vý-
chodní fantasy (Tygr a drak,
Princezna Mononoke) a také
science fantasy (Avatar, Star
Wars, Thor).

Co je fantasy?
Na Wikipedii je fantasy de-

finována jako umělecký žánr
používaný v literatuře a fil-

mu, ale i ve výtvarném umě-
ní, užívající magii či jiné nad-
přirozené prvky, často s vze-
zřením a chováním netypic-
kým pro lidi.
V anglosaském světě je fan-

tasy označení pro jakékoli
dílo fantastického žánru, kte-
ré není science fiction. Žánr
je stejně jako příbuzné žánry
science fiction a horor defino-
ván především rekvizitami
a prostředím, a dobou, kam
je dílo situováno.
„Rozdíl mezi fantasy

a sci-fi není vždy jednoduché
nefanouškům těchto žánrů
vysvětlit. Jako dobrý příklad
nám poslouží třeba dvojice
českých snímků Lucie, po-
strach ulice a Chobotnice
z II. patra. Prvně jmenovaný
film patří jasně do fantasy
žánru. Modelína, ze které ve
filmu panáčci vzniknou, je to-
tiž kouzelná. Tvůrci nám ne-
předkládají žádné jiné vysvět-
lení,“ popisuje Rozšafný.
„V případě Chobotniček je

to však jiné. Děti Eva a Hon-
zík si vymodelují dvě chobot-
ničky z neznámé hmoty. Ta
je ale vědeckým experimen-
tem, tím pádem máme tech-
nické vysvětlení. Jde tedy
o sci-fi,“ dodává Rozšafný.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Moviezone.cz dělá parta kamarádů se sdílenou láskou ke kinematografii

Encyklopedie fantasy filmu vyšla v Albatrosu. 3x ARCHIV

Kniha má osm autorů.

Lucie, postrach ulice

Mocnější než Merlin

Autoři Encyklopedie fantasy
filmu jsou při psaní mocnější
než Merlinova zaklínadla.

● Na knize spolupracovali
Ondřej Mrázek, Jiří Pospíšil,
Petr Cífka, Václav Rybář,
Matěj Svoboda, Karel Ryška,
Mojmír Sedláček a Milan
Rozšafný.

● V případě Rybáře a Svobody
šlo o práci na dvě směny.
V prosinci jim totiž vyšla také
kniha Továrna na sny, na níž
pracovali i v době vzniku En-
cyklopedie fantasy filmu.

● Továrna na sny přináší čtená-
řům ucelený přehled filmů
a tvůrců, kteří akční žánr stří-
davě stavěli a vyhazovali
do vzduchu. „Nahlédněte
za oponu mašinerie, kde se
skrývají fascinující příběhy,
šokující souvislosti i drobné
trhlinky v jinak dokonalých
úsměvech hrdinů z plakátu,“
lákají Rybář se Svobodou.

MovieZone je filmový web, je-
hož primárním účelem je upo-
zorňovat na nejnovější a nejzají-
mavější události ve světě filmu.

● Najdete zde recenze, preview
(Na obzoru), filmové trailery,
necenzurované názory v pravi-
delném blogu a novinky.

● Web začínal v roce 2003 pod
názvem TrailerZone. S narůsta-

jícím obsahem však přišel
i nový, trefnější název. Mo-
vieZone se technicky vzato
narodil v říjnu roku 2005.

● Web je zdarma. Jeho tvůrce
však můžete podpořit na plat-
formě Patreon, a to formou
měsíčního sponzoringu. Jeho
výši si sami určíte.

● Na moviezone.cz nemají rádi

do tmy vyřvávající anonymy.
Proto zde každý uživatel, který
chce přispívat do diskusí, musí
být také registrovaný. Mezi
další výhody patří údržba vlast-
ního profilu a s tím souvisejí-
cích žebříčků, které promlou-
vají do globálních statistik. Uži-
vatelé se také často scházejí
za účelem společných návštěv
kin. Některé projekce pořádá
v Kině Aero sama redakce.

Film Lucie postrach ulice je
fantasy. Chobotničky sci-fi
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„Je tady
nová

mutace Psí.“

JANA KVĚTOŇOVÁ
Facebook

Výrazy vpisujte od středového písmene K
ke kraji kruhu. Tajenka je od čísla 1.
1. jsoucí v klidu
2. země javorového listu
3. účastnice křtu
4. zhroucení (lék.)
5. postava

z Divokého
západu

6. zlatnické míry
7. čarovná moc
8. kachní samci Počasí

Vydává:MAFRA, a. s., Karla Engliše 519/11, 150 00 Praha 5, IČ: 45313351, www.metro.cz. Kontakty: 225 065 111, dopisy@metro.cz, jmeno.prijmeni@metro.cz. Redakce: šéfredaktor - Petr Holeček,
zástupce šéfredaktora - Šimon Merta. Tištěný náklad ověřuje ABC ČR, člen IF ABC. Inzerce: sales@metro.cz, inzerce@metro.cz, 225 065 120. Tisk:mafraprint – Praha a Olomouc

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.30 Co naše babičky uměly
ana comy jsme zapomněli

16.55 Cestománie
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Špunti na cestě (4/13)
21.05 13. komnata Jana Rejžka
21.35 Všechnopárty
22.30 Profesionálové
23.25 Kriminalista V
00.25 AZ-kvíz
00.50 Toulavá kamera
01.20 Objektiv
01.50 Případy detektivaMurdo-

cha XIII
02.35 Dobré ráno

16.25 Divočina bez hranic (4)
16.55 Sousedé
17.20 Burgundsko, srdce Francie
18.15 Heydrich – konečné

řešení (22/44)
18.45 Tanky v pekle bojů
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Poloviční šance

Thriller (Fr., 1998)
21.55 Drama žárlivosti
23.40 Hamilton:

Pokud jde o vaši dceru
01.10 Život a osud Černé knihy
02.40 Stopy, fakta, tajemství
03.10 Zatopené osudy
03.30 Lidé na obtíž
03.55 Na větvi

15.55 KriminálkaMiami VII (21)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.30 Na lovu
18.25 Ulice (4195)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Survivor Česko & Sloven-

sko (4)
22.50 Rallye smrti

Akční film (N/USA/VB, 2008)
01.00 KriminálkaMiami VII (20)

Vlk v rouše beránčím. Krimi-
seriál (Kan./USA, 2008)

02.00 KriminálkaMiami VII (21)
03.05 Na lovu
03.50 Gympl s (r)učením ome-

zeným (85)
04.50 Novashopping

16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 Hlavní zprávy
19.40 Krimi zprávy
19.55 Showtime
20.15 Máme rádi Česko
21.55 DREAM TEAM –Mistři

dílny
23.30 Ano, šéfe!
00.35 Policie v akci
01.35 Námořní vyšetřovací

služba II (8)
Selhání srdce. Krimiseriál (USA,
2004)

02.30 Jake a Tlusťoch (4)
Laura. Krimiseriál
(USA, 1987-1992)

03.45 Policie Hamburk XI (6)
05.20 Pohoda u krbu

06.00 Ranní fresh
09.00 FLASHBACK
11.00 Óčko hity
14.00 Óčko trendy
14.30 Top 3 Óčko Chart
14.45 Óčko trendy
15.00 Óčko hity
17.00 Novinky
18.00 CZ & SK
18.59 Nebuď dřevák, dej si

tělák
19.00 Moje desítka

Top 10 klipů dle diváka Óčka
19.50 Óčko hity

Klipy nonstop
22.00 Party ride

Dance music pro všechny na
páteční mejdan

1.00 Óčko hity

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Luštěnka

Teplotní rekordy: -23,3 °C (1830) 14,1 °C (2002) Bio:

DNES ZÍTRA NEDĚLE PONDĚLÍ

2/6 °C 2/6 °C 3/7 °C 0/4 °C

Sudoku

• Evidenční číslo MK ČR E 16400, ISSN 1211 - 7811. Distribuce: PNS, a. s. Vychází denně v pracovních dnech. © MAFRA, a. s., 2022 nebo uvedení dodavatelé obsahu. Jakékoli užití a šíření částí nebo
celku obsahu deníku METRO (včetně jejich překladu) bez písemného svolení vydavatele je zakázáno. Vydavatelství MAFRA, a. s., je členem koncernu AGROFERT.

TV tipy



Starožitnosti

• Koupím hodiny a obrazy v ja-
kémkoliv stavu. Jsem sběratel,
ne překupník. Slušné jednání.
Platím hotově.
Tel. 602654613,
alex.kratochvil@volny.cz244537

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 244746

• Sbírám, koupím, zaplatím -
staré sklo, nábytek, porcelán,
hračky, mince, bankovky, od-
znaky, šperky, bižu, sochy,
ván. ozdoby, obrazy atd.
T. 732691777245870

Služby - nabídka

Byty - poptávka

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar.
Tel.: 739641969. 242564

• Dobře zaplatím byt v OV,
DV. Starší osoby mohu nechat
v bytě na dožití bez nájmu.
Slušné jednání, právní servis.
Děkuji J. Jurdová 725805115 243815

• Hledám obecní byt, nabíd-
nu náhradu/doplatek.
Tel. 776363636245097

• Lékařka koupí byt v Praze v
jakémkoliv stavu. Okamžitá
platba v hotovosti. Tel./SMS:
773109561. RK nevolat.245111

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665245406

• Vykupujeme byty již od
roku 1994!!! Rychlost, hoto-
vost, právní servis. Rodinná
Kohout reality.
Tel.: 602212121245546

Výměny
• Specialista na výměny bytů,
RD. Tel. 776363636 245075

Ostatní
• KNIHY! Koupím knihy nověj-
ší i starší + starožitný a retro
nábytek do stylové čítárny -
křesla, židle, stolky, lampy, ob-
razy, knihovny aj.
T. 603478873245801

Pronájmy - poptávka
• HLEDÁM PRO naše solvent-
ní ZAMĚSTNANCE z kanceláře
byty k dlouhodobému proná-
jmu v Praze, právní servis zajiš-
těn. Tel: 274784428 245520

Hobby - poptávka
• Filatelie Palmovka koupí
sbírky známek, starých pohled-
nic,mincí, vyznamenání a ban-
kovek. Přijedeme, oceníme.
Tel.: 734105589, prodejna
284824040.244518

Nemovitosti - nabídka

Nemovitosti - poptávka

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar.
Tel.: 739641969. 242612

• Vykoupíme byt, dům, cha-
tu, pozemek, služby notáře
hradíme. Vyplatíme zástavy,
exekuce, spoluvlastníky.
Tel. 776363636245086

Práce - nabídka
• Doplňování zboží za 166,10
Kč/hod., směny noční/denní,
ONLINE REZERVACE, zálohy
denně. Více na tel: 222534534 244851

• ZŠ a MŠ Dr. Edvarda Beneše
v Praze 9 - Čakovicích. Příjme
do svého týmu školního psy-
chologa. Podmínkou je splně-
ní kvalifikačních předpokladů.
Nabízíme práci na celý úva-
zek, sdílení v super týmu ŠPP a
možnost osobního růstu. Ná-
stup možný ihned. Životopisy,
prosím zasílejte na emailovou
adresu:
zscakovice@zscakovice.cz
Tel: 730 525 137245065

• ZŠ a MŠ Dr. Edvarda Beneše
v Praze 9 - Čakovicích. Příjme
učitele/ku pro 2. stupeň mate-
matiky. Nástup dohodou. Na-
bízíme moderně vybavenou
školu, příjemný kolektiv, po-
třebnou podporu a další bene-
fity. Životopisy, prosím, zasílej-
te na emailovou adresu:
zscakovice@zscakovice.cz
Tel: 734 588 863245424

• Spol. zabývající se proná-
jmem luxusních vozidel, hledá
technicky zaměřeného pracov-
níka na samostatnou pozici
správce autoparku, mail.:
info@knokar.cz.245695

• Úklidová firma přijme do
‘pracovního poměru pracovní-
ky(ce) OZP na úklid administra-
tivních objektů v Praze
1,4,6,7,9,10. Ranní směny 07-
09 hodinový plat 150 Kč - 200
Kč. Kontakt 602425985245873

• ZŠ Špitálská - Praha 9, při-
jme do svého kolektivu ihned
kuchařku do školní kuchyně,
dlouhodobý zástup. Své CV za-
sílejte na:
nidlovaa@zsspitalska.cz245623

• Domov pro seniory Praha 2
hledá pracovníka finanční
účtárny na HPP (pokladní –
fakturant/ka). www.cssp2.cz,
T:734769966.245690

• Přijmeme vrátného - Praha
5 u stanicemetra Radlická, prá-
ce na HPP, pouze pro invalid.
důchodce, 12. hod. směny,
110 Kč/hod, inf. p. Král
774104426245710

• ANVI TRADE s.r.o. (Krč) – při-
jme skladníka, nutná praxe s
VZV. Pracovní doba Po-Pá. V
případě zájmu volejte pana
Jana Hladíka: 775325597.245579

• Vykládka hraček ve skladu v
Jažlovicích (10 min z Opato-
va). Mzda 130 Kč čist./hod.
Denní směny po-pá 08-18.15.
Výplata mzdy po týdnu. Svoz z
Opatova zdarma. Střední fyzic-
ká náročnost-práce pouze pro
muže. Směny v týdnu lze volit.
V případě zájmu volejte bez-
platnou linku 800577775.
wellpack.cz245728

• Kompletace hraček sklad Jir-
ny, 15 min. busem z Černého
mostu. Mzda 125 Kč čist./hod.
200 Kč příspěvek na dopravu.
Výplata po týdnu. Vyžaduje-
me pravidelné směny po-pá
06-14/14-22, které se střídají
po týdnu nebo noční 22-06.
Máme dobrou platební morál-
ku. Volejte paní Barboru
722974886. wellpack.cz 245796

• Přijmeme brusiče nástrojů, i
část. úvazek, 1 směnný pro-
voz, klouzavá prac. doba,
benefity. Email:
zamestnani@vakuum.cz,
T: 220104535 245875

• BA přijme strážné na denní
vrátnici. Objekt Praha 9 Kolbe-
nova. Vlastní zázemí, jednodu-
chá práce. Vhodná i pro dů-
chodce. Tel. 605273429245885

Knihy a časopisy

Auto-moto - poptávka
• Sbírám auta, motorky, trak-
tory, voj. techniku, díly, vraky,
technické průkazy, typové
osvědčení, vybavení dílen, ga-
ráží, vše do r. 1990.
734843403244634

• Koupím jakékoliv vozidlo (i
veterána). Platím ihned. Tel.:
603328155.244665

Tel.: 605 300003
www.prodejtojinak.cz

Společná realitní
a advokátní kancelář

Vám nabízí přímý
výkup nemovitostí,

zprostředkování
prodeje, nebo

realizaci dražby či
aukce na největším
dražebním portále
v ČR, kde získáte

maximální možnou
cenu.Vyřešíme právní
vady, dluhy, exekuce.
Možnost okamžité
vyplacení zálohy.

Staňte se dárcem
krevní plazmy
700 Kč*
za každý
odběr

- Pomůžete zachránit lidské životy
- Máte pravidelnou kontrolu
zdravotního stavu

- Občerství zdarma a zajímavé dárky

Metro Hradčanská

www.unicaplasma.cz
Tel.: 733 474 770

*dle § 32 ods. 2 zákona č. 373/2011 Sb.

1400 Kč *
měsíčně

18 200 Kč *
za rok➡ ➡

VYKOUPÍME

KNIHY
zaplatíme
hotově á
2000,- Kč
za jednu

banánovou
krabici knih.

Než prodáte
své knihy,
porovnejte
CENOVOU
NABÍDKU!

Telefon:
773 537 401

BYT/ DŮM POPTÁVKA
s přítelkyní hledáme ke koupi byt

a rodinný dům v Lounech, případně
v dojezdové vzdálenosti do Loun.

V jakémkoli stavu.
Děkujeme za případnou nabídku.

Tel: 731 117 381

POPTÁVKA CHATA HORY
koupím chatu/chalupu nebo
stavební pozemek na horách,

či v dojezdové vzdálenosti do hor.
Krkonoše, Krušné, Orlické, Jizerky,

Šumava. Může být i Vysočina.
Na stavu nezáleží, spíše na místě.

Tel.: 773 117 381

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

KOUPÍM
CHATU

Hledám ke koupi chatu, chalupu
do 50 km od Prahy. Stav nerozho-
duje. Předem děkuji za nabídku.

Tel.: 725 911 070

KOUPÍM DŮM
NEBO POZEMEK

v Praze a okolí. Právní vady ne-
vadí. Financování mám zajištěno.

RK-nevolat. Tel.: 725 719 745

KOUPÍM BYT
V PRAZE

jako investici pro děti, právní
vady, dluhy nejsou překážkou.

V bytě můžete dále bydlet. Platba
ihned. Realitní kanceláře prosím

nevolat. Tel.: 601 522 292

NÁBYTEK
Doprava ZDARMA

po Praze
Žižkov, Měcholupy
Možnost parkování
Tel.: 777 66 45 77
euronabytek.cz

Celá ČR
tel. 604 11 44 66
e-mail: arco@antikvariaty.cz

koupíme jednotlivé
knihy i celé sbírky,
pozůstalosti apod.

Přijedeme
(pro více než 300 ks)

zaPlatíme
odvezeme

BARBORA
JÁNOVÁ
„Domamě učili se nebát.
Reality show Trosečník je
mojí životní zkouškou.“

PRÁVĚ
VYCHÁZÍ

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

Možnost týdenních výplat.
Mzda až 150 Kč/hod.

Přijmeme strážné (M/Ž)
na ostrahu různých
objektů v Praze

Nástupový bonus 2 000 Kč.

800 111 112

Vyplatíme Vaše dluhy!
Vykoupíme Vaší nemovitost

a nadálemůžete
v nemovitosti bydlet

731 911 992

PULTCENTRÁLNÍ
OCHRANY

PRAHA - BRUMLOVKA
- čistý TR, Pracovní smlouva

Tel.č.: 724 871 164

G4S Secure Solutions (CZ) a.s.
hledá zaměstnance

Vysokoškolská kolej Otava
na Praze 4 hledá

UBYTOVATELKU/
UBYTOVATELE.

Min. vzdělání střední
odborné/vyučení, základy AJ,

práce s PC. Nástup možný ihned.
Kontakt: 605 200 052,

martina.dolejsi@kam.cuni.cz

Servisní technik pro chladící
technologie IT infrastruktury
Pracovní náplň:
• servisní prohlídky chladicí technologie
datových sálů a serveroven • uvádění do provozu
nových chladicích zařízení, pravidelné prohlídky
včetně revizí úniku chladiva
Požadujeme:
• SŠ elektro, vyhl.50/78 Sb., §6 • praxi v oboru
chlazení a servisu, není podmínkou • schopnost
jednání s klienty a dodavateli • ŘP sk.B
• certifikát MŽP pro nakládání s„F plyny“

Kontakt: vladimira.michalkova@altron.net
Tel.606 665 494, www.altron.net

hledá:

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178
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Veronika Malypetrová
To byly Beverly Hills,
Pokémoni, Divoký
anděl, Eso, Medúza.

DATABÁZE

Řešení sudoku

CESTOVATELÉ
Omikron nás válcuje a všichni čekáme, jestli je pravda, že „to
nakonec chytíme všichni“. Každý týden mi vir vyřazuje
i pozvané hosty do nedělní Partie. Občas musíme narychlo na-
jít náhradu, s asymptomatickými šťastlivci mluvím na Skypu.
Nová doba. Jak to bude tento týden? Nechám se překvapit.
Pozvání do studia na neděli přijala předsedkyně Sněmovny
Markéta Pekarová Adamová a bývalý šéf dolní komory Radek
Vondráček. Zdá se, že koalice a opozice jsou ve válečném sta-
vu. Začal po rekordně dlouhém jednání o důvěře a naschválu
s pár zákony. Vládní poslanci minulý pátek chyběli v sále,
opozice toho využila a koalici přehlasovala. Od té doby sledu-
jeme zmar. Jak s tím chtějí zákonodárci dál pracovat? Jak se
chtějí dohodnout? A bude i Sněmovna šetřit? Kde? Na pracov-

ních cestách, zní od někte-
rých politiků. K čemu je
vlastně dobré, že skupin-
ka poslanců letí do Japon-
ska, Mexika, Peru, Thaj-
ska, na Nový Zéland? Co
to přináší voličům? Kde
končí parlamentní diplo-
macie a začíná parlament-

ní cestovka? Z údajů Sněmovny je jasné, že někteří poslanci
cestovali víc než jiní. Katar, Rusko, Litva, Ázerbájdžán
na 30 dní, dvakrát za rok. Žádný problém! Jak a kdo o tom roz-
hoduje? Třeba se dozvíme odpověď.
A v druhé části Partie nabídneme tradiční velkou politickou dis-
kusi. Situace na Ukrajině je vážná. Petr Fiala ujišťuje, že česká
vláda věří v diplomatické řešení s Ruskem. Na druhou stranu
prý ale počítá s nejhorším scénářem a Ukrajině posíláme dělo-
střeleckou munici. Bude tam válka? A ještě jedno téma: v Číně
začínají olympijské hry. Je namístě diplomatický bojkot her?
Jak moc do sportu zasáhne politika? I na to se budu ptát.
Snad se ve zdraví uvidíme. Držte se.

Martin Žák
Školní docházka,

záplavy na Moravě,
a hlavně Nagano!

Jan Tesař
Fascinovalo mě

poznávání pronikající
západní kultury.

Jak vzpomínáte na devadesátá léta?

Anketa

Po stopách
F. L. Věka
Na Strahově pod Petřínem
klášter stojí... Tu písničku
asi všichni známe. Ten
klášter zřejmě už méně.
Před rokem slavili pre-
monstráti 900 let od zalo-
žení svého řádu. Strahov-
ský klášter zde stojí od
12. století. Jeho nádherné
barokní interiéry se obje-
vily v řadě filmů, pro nás
je tím nejznámějším seri-
ál F. L. Věk. Věřte, že kláš-
ter stojí za vaši návštěvu,
nedávno jsme obdivovali
jeho filozofickou a teolo-
gickou knihovnu, ale i ob-
razárnu a klenotnici. Nej-
starším rukopisem je zde
Strahovský evangeliář
z 9. století. Dnešní doba je
k památkám krutá, milio-
ny turistů z ciziny už dru-
hý rok nepřijely... Možná
je to právě příležitost pro
tuzemské návštěvníky.
Na vaši návštěvu čekají
i další, někdy neprávem
opomíjené památky v Pra-
ze. Mají co nabídnout.
A pohled na Prahu od Stra-
hovského kláštera stojí
za tu návštěvu.

PŘEMYSL VOTAVA

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks

„U Löwitova mlýna se bruslí se šneky. Je to paráda!“ píše
@adjajkvet a přihazuje tagy #metrotag #prague #brusleni
#lowituvmlyn. My dodáváme, že Löwitův mlýn najdete
pod Libeňským zámečkem, jen pár minut pěšky od blyštivě
prohnilého Discolandu Sylvie.

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek

TEREZIE
TOMÁNKOVÁ
MODERÁTORKA PARTIE NA PRIMĚ

Citát

Zdá se, že
koalice a opozice
jsou ve válečném
stavu.



Peugeot 308 je velmi úspěš-
ným modelem značky Peu-
geot. Vždyť se jich také po
celém světě prodalo více
než 7 milionů kusů. Tento
úspěch dokládá oblíbený
kompaktní hatchback 42
mezinárodními ocenění-
mi, včetně titulu Car Of
The Year v roce 2014. Právě
nyní na trh Peugeot uvádí
jeho nejnovější podobu,
která chce samozřejmě
navázat na úspěchy svých
předchůdců. Jeho zcela
nová podoba potvrzuje po-
sun k vyšším kategoriím.

Z vozu na
první pohled vy-
zařuje dynamika a výrazná
osobnost. Možná právě ona
prosadila novinku do finá-
le evropského Auta roku

2022, jehož výsledky budou
vyhlášeny v březnu 2022.
S novinkou jsme se měli
možnost krátce svézt
a můžeme jen chválit. Jíz-
da byla komfortní a vyvá-
žená. Nové verzi kabiny
Peugeot i-Cockpit® a pro-
pracovanému systému
i-Connect® Advanced není

co vytknout, ovládání
je intuitivní a pou-

žívá nejmoder-
nější online
s y s t é m y .
Nový sys-
tém info-
tainmentu
umožňuje
individuál-
ní nastavení

až 8 profilů.
Funkce zrcadle-

ní je nyní bezdrá-
tová a přes Bluetooth

je možné připojit dva te-
lefony současně. Středový
10“ displej je plně a snad-
no přizpůsobitelný pomocí
widgetů podobně jako u ta-

bletů nebomobilů. V nabíd-
ce motorů nechybí plug-in
hybridní spalovací motory,
a to benzinové i naftové.
Nejlevnější varianta s výba-
vou Active Pack a povede-
ným benzinovým motorem
1.2 PureTech s šestistup-
ňovým manuálem začíná
na akční ceně 490 000 Kč.
Cenové rozpětí modelu je
velmi široké a v případě, že
sáhnete po nejdražší plug-
-in hybridní variantě HYB-
RID 225 e-EAT8 s nejvyšší
výbavou GT Pack, může
cena přehoupnout i magic-

kou hranici milionu korun.
Díky rozmanitosti ceníku si
však určitě přijde na své ka-
ždý motorista. Velmi kvitu-
jeme, že v nabídce nechybí
osvědčená a oblíbená naf-
tová jednotka 1.5 BlueHDi
130, která je dokonce k dis-
pozici napříč všemi výbavo-
vými liniemi, a nechybí ani
volba mezi šestistupňovým
manuálem nebo osmistup-
ňovým automatem. Nový
Peugeot 308 se vyrábí ve
francouzské továrně v Mul-
house.

Maš

Nový Opel Astra již šes-
té generace byl oficiálně
představen 1. září loňského
roku v německém Rüssel-
sheimu. My jsme si tento
vůz, který před 30 lety
nahradil oblíbený Kadett
a stal se s 15 miliony pro-
danými vozy bestsellerem
značky, mohli prohléd-
nout až nyní. Nová Astra
byla navržena a vyrobena
v Německu, a i ona získa-
la stejně jako jiné novinky
značky Opel originální čel-
ní masku Opel Vizor s in-
tegrovanými světlomety
Intelli-Lux LED® se 168 seg-
menty. Astra je první Opel

postavený na platformě
EMP2 V3, která slibuje lep-
ší jízdní vlastnosti a stabili-
tu při vyšších rychlostech.
Kompletně přepracovaný
přístrojový štít Pure Panel
kombinuje dva 10palcové
displeje. Kdy první slouží
jako informační centrum
řidiče a druhý jako ovladač
špičkových technologií.
Všechny příznivce zrcad-
lení telefonu potěší plná
bezdrátová kompatibilita
s Apple Car Play i Android
Auto.
Nová Astra, která se dá již
na showroomech objednat,
se bude dodávat s 2 benzi-

novými motory 1,2 Turbo
(110k a 130k), dieselovou
1,5 CDTI (130k) nebo s vý-
konným plug-in hybridem
(180k a 225k). Tuto boha-
tou nabídku doplní ještě
v roce 2023 plně elektrická
Astra-e. Astra se nabízí ve
čtyřech bohatých řadách
výbavy od Edition až po
Ultimate. Cena nové Ast-
ry startuje na 479 990 Kč
a první vozy se začnou
dodávat začátkem dubna
a hned na začátku léta do-
razí i Astra kombi.

Text: RŠ
Foto: Archiv
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právě přijíždí
Nový

Peugeot 308

Nová Opel hvězda
je již v prodeji

Foto: Metro archiv



Herečka si pro svůj nový
vůz vybrala výraznou
červenou metalízu s au-
tomatickou převodovkou
ve vrcholné výbavě, která
zahrnuje mimo jiné vyhří-
vaná přední sedadla, dvou-
zónovou klimatizaci nebo
parkovací kameru zabí-
rající vůz v úhlu plných

360°, což umožňuje vidět
ho ze všech stran.

Jak sama herečka říká, nej-
více si na Suzuki cení po-
honu všech kol AllGrip, se
kterým se nemusí bát ani
na sněhu nebo zmrzlých
silnicích. „Díky inteligent-
nímu pohonu všech kol se
cítím bezpečněji a dokážu
si jízdu více užít,“ svěřuje
se Eva.
Evu můžete znát z tele-
vizních obrazovek, kde
se často objevuje v seriá-
lových i filmových rolích.
Aktuálně ji pravidelně
potkáte v seriálu Sluneč-
ná. V minulosti si zahrála
také v seriálech Ohnivý
kuře nebo Ulice. Z filmo-
vých rolí stojí za zmínku
například Špindl 2, Prachy
dělaj člověka nebo thriller
Promlčeno.

Herečku a moderátorku
v jedné osobě Evu Decas-
telo můžete nyní spatřit
za volantem modernizo-
vaného elegána Suzuki
S-Cross. Jelikož má Eva dvě
dospívající děti a nezřídka
kdy cestuje za prací po celé
České republice, potřebo-
vala bezpečné, spolehlivé
a hlavně prostorné auto.
Suzuki S-Cross všechny
tyto vlastnosti splňuje,
a tak herečka při výběru

nového vozu sáhla právě
po tomto japonském SUV.
Eva se pohybuje především
po Praze, ale za prací cestu-
je často i do nejrůznějších
míst republiky. Její nový
parťák na dlouhé i každo-
denní cesty Suzuki S-Cross
má pod kapotou silný mo-
tor BoosterJet o objemu 1,4
litru. 48V mild-hybridní
pohon je navíc také úspor-
ný a šetrný k životnímu
prostředí.
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Zbrusu nové Suzuki
S-Cross zaujalo
známé osobnosti

Kia EV6 - okénko
do budoucnosti
Elektrický crossover byl ve
své světové premiéře před-
staven v březnu loňského
roku a na svůj úspěch ten-
to praktický pětidvéřový
hatchback dlouho nečekal.
Vedle titulu „Německé

auto roku 2022“ v kategorii
„Prémiové vozy“ se novin-
ka chlubí také prestižním
oceněním britského maga-
zínu What Car?, kde model
získal hlavní cenu „Auto
roku 2022“ a také titul

„Elektrické SUV roku“. Za
povedené stylistické ztvár-
nění modelu a zcela novou
designovou filozofii, kterou
mu vtiskl se svým týmem
šéfdesignér Karim Habib,
si model EV6 odnáší další
prestižní ocenění ze sou-
těže Good Design Awards,
kde bylo značce uděleno
nejvyšší vyznamenání v ka-
tegorii „Doprava“.
Model EV6 je prvním
elektrickým modelem

Pro své časté delší cesty
potřebovala bezpečné
a pohodlné auto, které
se jí bude zároveň dob-
ře ovládat v centru Pra-
hy. Vzhledem k tomu, že
její dosavadní auto bylo
Suzuki, se kterým byla
maximálně spokojená,
vyměnila Swift za výraz-
ně prostornější S-Cross
a zůstala tak věrná znač-
ce Suzuki. Milou Aničku

můžete znát především
z muzikálů a divadelních
her z renomovaných
pražských divadel, jako
je Kalich, Hybernia nebo
Semafor. Objevuje se také
v seriálu Ordinace v růžo-
vé zahradě 2 nebo Ohnivý
kuře. Na svém kontě má
velké množství písní jak
sólových, tak i duety s dal-
šími oblíbenými českými
interprety.

Automobilka Kia není ve světě elektromobility žádným nováč-
kem, a zatímco domácí Škoda Auto se chlubí novým Enyagem,
automobilka Kia představuje další se svých elektronovinek. K do-
savadním čistě elektrickým modelům e-Niro a e-Soul přidává
automobilka zcela nový model EV6, který je přehlídkou nejmo-
dernějších technologií a naznačuje tak, jakým směrem se bude
elektromobilita v budoucích letech vyvíjet.

Fordu se loni

Čeští zákazníci se v roce
2021 rozhodli pro celkem

4 273 užitkových vozů
značky Ford, což znamená
první místo mezi dovozci
s tržním podílem 11,3 %.
Sledované kategorie vozů
v rámci evropské metodi-

ky Fordu přitom zahrnují
vše od nejmenších modelů
(řady Courier a Connect)
přes klasické „dodávky“
(modely Transit, Transit
Custom a jeho osobní ver-
ze Tourneo Custom) až po
pick-up Ranger a těžké ná-
kladní vozy. Přes 2 400 pro-
daných kusů, a tedy více
než polovinu celkového
počtu, zaznamenaly nej-
oblíbenější modely Transit
Custom a jeho varianta
pro přepravu 8 až 9 osob
Tourneo Custom. Legen-
dární dodávka Transit za-

znamenala na českém trhu
přes 1 000 registrací. Do ro-
diny užitkových vozů patří

také pick-up Ranger (více
než 500 registrací), včetně
extrémní verze Raptor od
divize Ford Performance.

Maš

dařilo s užitkáči

Za volantem nového SUV Suzuki S-Cross můžete spatřit také zpě-
vačku a herečku Annu Julii Slováčkovou.



značky postaveným na zce-
la nové modulární platfor-
mě E-GMP (Electric-Global
Modular Platform). Tato
platforma je postavena
výhradně pro elektromo-
bily a dává tak potenciál
zcela novým možnostem,
kterých model EV6 ma-
ximálně využívá. Vedle
mimořádného rozvoru
(2900 mm), srovnatelné-
ho třeba s modelem Audi
Q8, díky kterému novinka
nabídne neuvěřitelně pro-
storný interiér, se jedná
zejména o podporu ultra
rychlého nabíjení. Platfor-
ma standardně podporuje
vyspělou 800V i 400V tech-
nologii nabíjení a lze tak
v rychlém režimu nabít

z 10 na 80 procent kapacity
již za 18 minut. Integrova-
ná jednotka řízení nabíje-
ní ICCU podporuje funkci
V2L pro napájení externích
elektrických přístrojů, ta
nabízí výkon až 3,6 kW
a můžete tak napájet různé
spotřebiče. To dává pro pro-
stor využití třeba v kempu.
Napájet tak můžete televi-
zi, ledničku, rychlovarnou
konvici, dobít si elektroko-
lo, případně dobít jiný elek-
tromobil v nesnázích. Když
už mluvíme o kempu, mo-
del EV6 může táhnout pří-
věs o hmotnosti až 1600 kg.
Nás nejvíce potěšily jízdní
vlastnosti, které u elektro-
vozů často nezmiňujeme,
protože kromě parádního

zrychlení nám nedá-
vají větší smysl. U EV6
je tomu jinak, vedle fa-
mozní akcelerace je při jíz-
dě znatelné, že nová plat-
forma E-GMP není žádným
kompromisem pro různé
zdroje pohonu a při vývoji
této zcela nové platformy
se myslelo i na řidiče. Níz-
ké těžiště dané těžkými
bateriemi je zde skvěle vy-
užito a při jejich rozložení
se přemýšlelo. Což je pros-
tě na jízdních vlastnostech
znát. Velmi povedené je
i tlumení podvozku, které
v reálném čase skvěle při-
způsobuje nastavení pod-
vozku aktuálnímu jízdní-
mu stylu a stavu vozovky.
EV6 se pyšní papírovým do-

jezdem až 528 km na jed-
no dobití. My jsme v reálu
jezdili s dojezdem okolo
400 km, což není vůbec
špatné. Další výhodou EV6
je vedle vnitřní prostornos-
ti a komfortu jízdy široká
škála asistenčních systémů
a nejmodernějších techno-
logií, za zmínku stojí třeba
velmi povedený Head-up
displej s rozšířenou rea-
litou nebo funkce RSPA
(Remote Smart Parking
Assist), která vám dává
možnost zaparkovat vůz
pomocí klíčku bez nutnosti
sedět ve voze, což je funk-

ce, která byla doposud vý-
hradou pouze prémiového
segmentu.
Úkolem modelu Kia EV6
je definitivně změnit vní-
mání značky a posunout
automobilku Kia na zcela
novou úroveň, EV6 před-
stavuje první etapu přecho-
du značky Kia do nové éry
elektrifikace pod novým
firemním sloganem „Move-
ment that inspires“.
Novinka je k dispozici s po-
honem zadních kol, zákaz-
níci mají na výběr dvě sady
akumulátorů s kapacitou
58 kWh nebo 72,6 kWh.
V nabídce jsou elektromo-
tory s výkonem 125 kW
a 168 kW. Na vrcholu na-

bídky je námi testova-
ná verze s pohonem
všech kol a dvěma
elektromotory, ta
nabídne celkový
výkon 239 kW
a maximální to-
čivý moment 605
Nm. Tato konfigu-

race umožňuje zrych-
lení z 0 na 100 km/h za

5,2 sekundy. Ceny novinky
startují na 1 180 980 korun.
Zajímavá je také akční na-
bídka, v podobě ročního
dobíjení po dobu jednoho
roku zdarma. Každý měsíc
odpovídá ekvivalentu ener-
gie na přibližně 1 000 km
(159 kWh). V průběhu
roku by měla nabídku do-
plnit dynamicky zaměřená
varianta EV6 GT s poho-
nem všech kol, výkonem
430 kW (585 k) a zrychle-
ním z místa na 100 km/h
za pouhé 3,5 sekundy.

Díky nové KIA EV Power Card, můžete dobíjet na území celé
ČR za ceny jednotlivých provozovatelů (ČEZ, E.ON a PRE),

a to bez jakýchkoliv dalších poplatků či navýšení.

Text: Martin Štěrba
Foto: Archiv

Neustále rozšiřujeme

NAŠI SÍŤ
PREPOINTŮ

www.premobilita.cz
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Pořádání olympiá-
dy již dávno není
levnou záležitostí.

Náklady na uspořádání této
největší sportovní akce se
v uplynulých letech pohybo-
valy v miliardách dolarů. Po-
slední zimní olympijské hry
v jihokorejském Pchjong-
čchangu 2018 stály 12,9 mi-
liardy dolarů. Rozpočet zim-
ních olympijských her, jež za-
čnou 4. února v Pekingu, činí
podle čínských oficiálních
údajů necelé čtyři miliardy
dolarů (asi 88 miliard korun).
Letní olympiáda v roce

2008 ale například stála Čínu
44 miliard dolarů, což z této
akce učinilo nejdražší letní
olympiádu v historii. Vůbec
nejdražší olympiádou v histo-
rii byly ZOH v Soči v roce
2014, jejichž celkové náklady
se vyšplhaly podle meziná-
rodní organizace Transparen-
cy International a dalších
zdrojů na 51 miliard dolarů
(přes bilion korun). Meziná-
rodní olympijský výbor teh-
dy uvedl, že dal na vybudová-
ní sportovní infrastruktury
2,2 miliardy dolarů, stejně
jako na předchozí hry. To, co
v rozpočtu nabobtnalo, byly
náklady na výstavbu nespor-
tovní infrastruktury a podle
organizace Transparency In-
ternational výdaje vyskočily
i vinou korupce a další trest-
né činnosti.
Financování olympijských

her zastřešuje Mezinárodní

olympijský výbor. Jeho nej-
větší příjmovou položkou,
která přispívá k pokrytí ná-
kladů na pořádání olympij-
ských her, jsou příjmy z pro-
deje vysílacích práv. Z celko-
vých olympijských příjmů
tvoří nyní tato položka
73 procent. Druhýmnejlukra-
tivnějším tokem, jímž proudí
do olympismu prostředky,
jsoumarketingová práva, kte-
rá tvoří 18 procent peněz.
Zdroje k pokrytí nákladů

na olympiádu hledá každé po-
řadatelské město podle jiné-
ho klíče. Zpravidla na pokrytí
provozních nákladů postačí
příjmy získané z výše uvede-
ných programů (vstupenky,
licence, sponzoring, televizní
práva) a zčásti tyto příjmy po-
kryjí i některé investice na vý-
stavbu. Chybějící finance pak
obvykle dodává buď soukro-
mý sektor – v rámci domácí-
ho sponzoringu – nebo státní
sektor ve formě dotací. ČTK

Exkluzivní práva

15
V takzvaném olympijském
marketingovém programu
hrají od roku 1985 hlavní roli
globální korporace, kterých
je nyní 15 a jež si kupují ex-
kluzivní právo být spojovány
s proslavenou značkou pěti
kruhů. Další firmy mají statut
lokálních sponzorů nebo
oficiálních dodavatelů. Pří-
jmy z prodeje vstupenek tvoří
asi pět procent rozpočtu.

Národní úřad pro kybernetic-
kou a informační bezpečnost
a Vojenské zpravodajství vydal
doporučení účastníkům ZOH.

● Úřady pro účastníky vydaly
dvoustránkový manuál, který
má celkem deset bodů.
Odborníci obou úřadů vypra-
covali materiál s názvem Ces-
tujte (kyber)bezpečně: dopo-
ručení pro cesty do zahraničí,
který má českým sportovcům
mířícím na olympiádu v Pekin-
gu i veřejnosti přiblížit zákla-
dy kybernetické bezpečnosti
a poradit jim, jak používat
technologie, aby byla jejich
komunikace v zahraničí
bezpečnější.

● Cestovatel by měl například
do zahraničí vyrazit ideálně
s čistými zařízeními určenými
pro konkrétní cestu, která ne-
obsahují žádná osobní data
či důležité uživatelské účty.

● Měl by svá zařízení chránit
novými a unikátními hesly
a během samotné cesty by
měl například využívat aplika-
ce se šifrováním a nepřipojo-
vat se na veřejné wi-fi sítě.

● Nebezpečí se skrývá ve staho-
vání neznámých či zranitel-
ných aplikací. Mezi ně aktuál-
ně patří také oficiální aplikace
her v Pekingu, MY 2022. ČTK

Jde do místa vzniku covidu
Fotbalisty pražské Slavie by mohla opustit jedna z opor,
Nicolae Stanciu. Osmadvacetiletý záložník a rumunský
reprezentant má podle iDNES.cz namířeno do čínského
Wu-chanu, odkud se začal na konci roku 2019 do světa
šířit koronavirus. K dotažení přestupu údajně zbývají
formality. Český mistr zatím informaci nepotvrdil. MAFRA

Zesnulý Kobe Bryant s dcerou mají sochu
Legendárního basketbalistu Kobeho Bryanta i jeho zesnulou dceru Giannu připomíná
na místě pádu jejich vrtulníku socha. V den druhého výročí tragické události ji odhalil
sochař Dan Medina ve svahu nedaleko Los Angeles. Bronzová socha vážící 73 kilogramů
zobrazuje Bryanta a dceru stojící bok po boku v basketbalových dresech, usmívají se na
sebe. Na pamětní desce na podstavci jsou jména všech obětí i Bryantův slavný citát: Hrdi-
nové přicházejí a odcházejí, ale legendy jsou věčné. Jeden z nejlepších basketbalistů
všech dob zahynul s 13letou dcerou a dalšími sedmi lidmi 26. ledna 2020. Pilot v hustých
mracích let na dívčí turnaj nezvládl, narazil do svahu kopce v kalifornském Calabasasu. AP

Bývalý profesionální mistr
světa v boxu Lukáš Konečný
se 5. března v Brně představí
v exhibičním zápase, v němž
se postupně utká s trojicí sou-
peřů. Do ringu proti němuna-
stoupí podnikatel a podporo-
vatel boxu Petros Karidis, zpě-
vák skupiny Eddie Stoilow
Jan Žampa a bývalý fotbalista
Petr Švancara. „Exhibice
bude charitativní,“ uvedl
43letý Konečný, který napo-
sledy boxoval loni v únoru
na akci v Ústí nad Labem. ČTK

Číslo dne

2:0
Tenistky Barbora Krejčíková
a Kateřina Siniaková postou-
pily na Australian Open do fi-
nále čtyřhry. Turnajové jednič-
ky porazily v semifinále třetí
nasazené Belgičanku Merten-
sovou a Rusku Kuděrmetovo-
vou 6:2, 6:3. V boji o svůj čtvr-
tý grandslamový titul a první
v Austrálii se v neděli střet-
nou s brazilsko-kazašským
párem Haddadová Maiaová,
Danilinová. ČTK

Olympionici, chraňte svá zařízení novými hesly!

Zimní hry
vyjdou na
88 miliard

Krátce

Dalších sedm let
Velká cena Singapuru
bude součástí kalendáře
mistrovství světa formu-
le 1 dalších sedm let. Ve-
dení šampionátu se s po-
řadateli dohodlo na pro-
dloužení spolupráce do
roku 2028. Poslední dva
tamní závody zrušila
pandemie koronaviru,
letošní termín je 2. října.

Speciální dresy
Zlínští hokejisté odehra-
jí únorový zápas 53. kola
extraligy proti kladen-
ským Rytířům ve speciál-
ních výročních dresech.
Zlín si letos připomíná
700 let od první písemné
zmínky o městě a oslavy
se dotknou i hokeje.
Utkání na Zimním sta-
dionu Luďka Čajky je
na programu 17. února.

Odlet do Pekingu
Na zimní olympijské hry
do Pekingu včera večer
odletělo speciálem z Pra-
hy 69 českých sportovců
a dalších 70 členů výpra-
vy. Všichni prošli před
cestou testy na koronavi-
rus. Do dějiště her dora-
zí dnes po poledni čín-
ského času. ČTK

Brno. V ringu
také Švancara


